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Narejeno, kar bi že moralo biti 
narejeno

(JM)

(FP)

Ko je državni zbor pred dnevi s 76 glasovi za 
in nobenim proti sprejel novo pokojninsko zako-
nodajo, ki bo začela veljati 1. januarja, se je iz 
poslanskih klopi razlegel aplavz. Narejeno je bi-
lo tisto, kar bi moralo biti narejeno že pred leti, 
vsekakor pa lani, ko je pokojninsko reformo pri-
pravila bivša vlada. Še danes ni povsem jasno, 
ali se je v parlamentu zataknilo zaradi načelne-
ga nasprotovanja SDS ali zaradi pogajalske ne-
sposobnosti takratnega ministra Svetlika in nje-
gove ekipe. Na strankarskih nesoglasjih so nato 
sindikati zasnovali referendumsko pobudo in v 
končni fazi dosegli padec Pahorjeve vlade.

Sedanji minister za delo, družino in socialne 
zadeve Andrej Vizjak je bil v pogajanjih veliko 
bolj dovzeten za predloge opozicije kot njegov 
predhodnik, saj se je dobro zavedal, da je veli-
ko boljša milejša reforma kot nobena reforma. 
Sprejetje nove pokojninske zakonodaje naj bi bi-
lo tudi znak tako domači kot tuji javnosti, da smo 
v Sloveniji kljub politični razklanosti naroda ven-
darle še sposobni doseči konsenz glede ključ-
nih vprašanj nadaljnjega razvoja.

Medtem se nadaljujejo pogajanja o reformi 
delovnopravne zakonodaje, kjer pa se je vla-
da bolj kot ne postavila ob stran in čaka na iz-
id dvoboja med delodajalci in delojemalci. Gle-
de na to, da je oblastna struktura pod močnim 

javnim pritiskom uličnih demonstracij, seveda ni 
pričakovati, da bi odločneje podprla pogajalska 
izhodišča delodajalcev, čeprav se le-ti zavzema-
jo za evropsko uveljavljene rešitve. Če najboljša 
slovenska podjetja tekmujejo s konkurenco na 
evropskih in svetovnih trgih, je razumljivo, da si 
želijo tudi primerljive pogoje poslovanja kot nji-
hovi konkurenti.

Predolgo je bila politika gluha za pozive k tre-
znosti, razumnosti in pravičnosti. Zdaj je ljudstvu 
dovolj, potrpljenja ni več. Nezaupanje je doseglo 
skrajno točko, ko se kmalu ne bo verjelo niko-
mur več, to pa je žal osnova za nastajanje novih 
krivic. Še nikoli in nikjer niso bili vsi samo slabi 
ali vsi samo dobri. Treba je ločiti zrnje od pleve-
la, kot pravi pregovor. Ampak dokler ne bo (spet) 
delovala pravna država, tako dolgo ne moremo 
računati na umiritev razmer in tehten, argumen-
tiran dialog.

Pravijo, da bo odločilen dan za Slovenijo 21. 
december. Takrat je napovedana splošna ljud-
ska vstaja. Dr. France Bučar, prvi predsednik slo-
venskega parlamenta, pravi, da bo smiselna sa-
mo v primeru, če bo poleg pritožb in kritik ponu-
dila tudi rešitve. Bomo videli.
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POKOJNINSKA REFORMA ZAČNE VELJATI S 1. JANUARJEM 2013

Sprejeta prva reforma, z njo zadovoljna 
večina

Vojko Korošec, sekretar Območ-
ne organizacije ZSSS Savinjska:

»Pokojninske reforme na pogaja-
njih nismo mogli preprečiti. Smo pa 
dosegli, da bodo upokojitveni pogo-
ji ugodnejši od sprva predlaganih. 
Uspeli smo zvišati olajšave na upo-
kojitveni starosti 60 in 65 let. Med 
drugim smo dosegli tudi, da se bo-
do tisoči brezposelnih na zavodu za 
zaposlovanje prijavljenih na dan 31. 
12. 2012, ki bodo upokojitvene po-
goje po ZPIZ-1 dopolnili v času traja-
nja pravic iz zavarovanja za primer 
brezposelnosti, na podlagi naših po-

gajalskih zahtev mogli upokojiti po ZPIZ-1 tudi po začetku veljave ZPIZ-2. 
Največ klicev na pomoč smo namreč med pogajanji prejeli prav od njih.

Pogajali smo se tudi za boljše usklajevanje pokojnin. Dosegli smo, da se 
uskladijo z najmanj 50 odstotki inflacije, da bo uskladitev v obsegu 50 mi-
lijonov evrov že v letu 2013 in da bo izredna uskladitev pokojnin vsako leto 
s pozitivno rastjo BDP ali če bo rast pokojnin dve leti zapored nižja od infla-
cije. Zaradi proračunskega varčevanja nam ni uspelo več.«

Pokojninska reforma je bila v začetku decembra soglasno 
sprejeta, tik pred zadnjim glasovanjem pa tudi usklajena z ve-
čjim delom socialnih partnerjev. Prinaša ostrejše pogoje za 
upokojitev, osebni informativni izračun, poslanci pa so prepri-
čani, da nova pokojninska zakonodaja prinaša tudi spodbudo 
za zaposlovanje mladih. Splošna ocena poznavalcev je, da je 
ta reforma nekoliko milejša od predloga prejšnje vlade Boru-
ta Pahorja. 

ZA UPOKOJITEV BO TREBA 
DELATI 40 LET

Reforma s prehodnimi obdob-
ji zvišuje upokojitveno starost za 
oba spola na 65 let, s tem, da do-
pušča možnost upokojitve tudi s 
60 leti starosti in 40 leti pokojnin-
ske dobe brez dokupa. Obdobje 

za izračun pokojninske osnove se 
z zdajšnjih 18 podaljšuje na 24 let. 
Dokončno je določeno tudi, da se 
starostna pokojnina za moške, ki 
imajo 15 let delovne dobe, odme-
ri v višini 26 odstotkov od pokoj-
ninske osnove, ženskam pa v višini 
29 odstotkov. Vsako nadaljnje leto 

delovne dobe k temu prišteje 1,25 
odstotka. Končni izračun tako po-
kaže, da se pokojnina za moške s 
40 leti delovne dobe odmeri v višini 
57,25 odstotka, za ženske pa 60, 
25 odstotka. 

Za ženske so uvedena tudi tri 
prehodna obdobja, od leta 2013 
do konca leta 2020, takrat jim bo 
zakonodaja odmero nekoliko omi-
lila. V konfederaciji sindikatov jav-
nega sektorja, ki dogovora o pokoj-
ninski reformi ni podpisala, v tem 
delu opozarjajo, da bodo pokojni-
ne po reformi za moške za več kot 
tri odstotke nižje, kot bi bile po pre-
dlogu iz leta 2010, ki je bil na refe-
rendumu zavrnjen. Sicer pa je In-
štitut za ekonomska raziskovanja 
izračunal, da se bo do leta 2020 
povprečna upokojitvena starost za 
ženske povečala za okoli dve leti in 
pol, za moške pa za slabo leto.

STAROSTNO MEJO ZA 
STAROSTNO POKOJNINO BO 

MOGOČE ZNIŽATI
Nova zakonodaja predvideva tu-

di nekaj možnosti za znižanje sta-
rostne meje za pridobitev pravice 
do starostne pokojnine. Ena izmed 
možnosti je skrb za otroka, vendar 
bodo to ugodnost lahko uveljavlja-
le skoraj izključno ženske. 

Starostna meja se lahko zniža 
tudi za dve tretjini dejanskega tra-
janja vojaškega roka ter za ves čas 
trajanja pokojninskega in invalid-
skega zavarovanja pri tistih, ki so 
začeli delati pred 18. letom. Sin-
dikati so izpogajali tudi popust za 

odkup dveh let študija. V naslednjih 
treh letih bodo lahko moški, ki ima-
jo dopolnjenih 38 let delovne dobe 
(in ženske s 35 dopolnjenimi leti), 
manjkajoči dve leti kupili. Pri tem 
bodo dveletne prispevke poravna-
li le v 70 odstotkih, vendar v enkra-
tnem znesku.

DO PREGLEDNE ZAKONODAJE Z 
OSEBNO EVIDENCO

Med novosti nove pokojninske 
zakonodaje spada tudi informativ-
ni osebni izračun oziroma informa-
tivna osebna evidenca, kot se ome-
njeni račun imenuje po novem. Iz 
nje bo razvidno, koliko prispevkov 
ima posameznik plačanih in koli-
kšna je njegova delovna doba. S 
tem naj bi bilo poskrbljeno, da bo 
nov sistem bolj pregleden in tran-
sparenten od sedanjega.

DELODAJALCI DOSEGLI OSNOVNI 
CILJ, NA VRSTI JE DELOVNA 

ZAKONODAJA
Medtem ko vsi sindikati niso za-

dovoljni z novo pokojninsko zako-
nodajo, so v Združenju delodajal-
cev Slovenije povedali, da je bil nji-
hov osnovni cilj dosežen. Stroški 
delodajalcev se s pokojninsko re-
formo ne višajo, kar je bila njiho-
va glavna skrb. Naslednja na po-
litičnem »meniju« je delovna zako-
nodaja, kjer pa po prepričanju po-
znavalcev cilji vlade, sindikatov in 
delodajalcev ne bodo tako hitro in 
gladko usklajeni, kot so bili v prime-
ru pokojninske reforme.

Tatiana Golob

OBČINSKI SVET MOZIRJE

V proračunu kar nekaj investicij
Proračun Občine Mozirje za le-

to 2013, ki znaša dobre štiri mili-
jone evrov, so pred obravnavo na 
občinskem svetu dodobra preve-
trili vsi odbori in na podlagi njiho-
vih predlogov so se izvedli določe-
ni popravki in spremembe. Pred 
pripravo je občinska uprava opra-
vila razgovore z uporabniki sred-
stev iz proračuna, tako predstav-

niki zavodov in društev, saj gre 
največji del sredstev iz proračuna 
za njihovo delovanje. Svetniki so 
v prvi obravnavi proračun spreje-
li soglasno.

Med večjimi investicijami, ki so 
predvidene v proračunu leta 2013, 
so projekt GOŠO in dokončanje 
dvokilometrskega odseka ceste 
Šmihel-Golte. Ta dva projekta se 

bosta financirala iz sredstev preje-
tih od države po 21. členu zakona 
o financiranju občin. Lastna sred-
stva bodo namenili za nakup nove-
ga gasilskega vozila za prevoz mo-
štva in pripravo investicijske doku-
mentacije za vodovodni sistem Le-
tošč. 

Zaradi varčevanja se sredstva 
namenjena društvom in tekoči po-

rabi občinske uprave in zavodov 
zmanjšajo za tri odstotke. Predse-
dnik nadzornega sveta občine Pe-
ter Širko je opozoril na stroške po-
slovanja nekaterih proračunskih 
uporabnikov. Dejal je, da bo nad-
zorni svet v bodoče bolj nadziral 
predvsem racionalno porabo pre-
jetih sredstev. 

Štefka Sem
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CENTER ZA SOCIALNO DELO MOZIRJE

Vloge za varstveni dodatek je treba oddati do 
konca meseca

Marjana Veršnik Fale: »Predvsem želimo 
opozoriti na določbo Zakona o zakonski zvezi 

in družinskih razmerjih, ki v 124. členu določa, 
da so polnoletni otroci po svojih zmožnostih 
dolžni preživljati svoje starše, če ti nimajo 

dovolj sredstev za življenje in si jih ne morejo 
pridobiti.« (Foto: ML)

Vsem osebam, ki so upravičene do varstve-
nega dodatka, po novi zakonodaji konec leta po-
teče pravica do prejemanja le-tega. Kot je pove-
dala direktorica Centra za socialno delo (CSD) 
Mozirje Marjana Veršnik Fale, so vsem upravi-
čencem na dom poslali obvestilo, saj morajo ti-
sti, ki želijo varstveni dodatek prejemati tudi v pri-
hodnje in brez prekinitve, vlogo za uveljavljanje 
pravice na tukajšnjem centru vložiti najkasneje 
do 31. decembra tega leta. »Obrazce je mogo-
če dobiti v papirnici ali na spletu,« je še dodala.

Za upravičenost do varstvenega dodatka je 
potrebno poleg nizkega prihodka izpolnjevati 
še nekatere druge pogoje. Faletova: »Predvsem 
želimo opozoriti na določbo Zakona o zakonski 
zvezi in družinskih razmerjih, ki v 124. členu do-
loča, da so polnoletni otroci po svojih zmožno-
stih dolžni preživljati svoje starše, če ti nimajo 
dovolj sredstev za življenje in si jih ne morejo pri-
dobiti.« 

O načinu preživnine se polnoletni otroci in 
starši dogovorijo in sklenejo sporazum, ki ga 
mora potrditi notar. Sporazum je potrebno prilo-
žiti vlogi za varstveni dodatek. Pri tem gre za la-
stno aktivnost, ki jo od strank zahtevata zakon o 

vljanje pogojev za lastno preživljanje, kar mora 
pri uveljavljanju pravice na centru tudi dokazo-
vati. Če otroci izpolnjujejo pogoje za preživljanje 
starša, pa to odklonijo, je naslednji korak tožba 
za določitev preživnine.

V primeru, da bo ugotovljeno, da je vlagatelj 
neutemeljeno opustil uveljavljanje pravice do 
dohodkov, ki so mu jih dolžni zagotavljati njego-
vi odrasli otroci, v skladu z zakonom ne bo upra-
vičen do pravic iz javnih sredstev.

Z 1. januarjem letošnjega leta je varstveni do-
datek postal socialni transfer, o upravičenosti 
do varstvenega dodatka so pričeli odločati cen-
tri za socialno delo. O težavah z delovanjem ra-
čunalniškega sistema je bila javnost obvešče-
na, zato se je o tej pravici, kot tudi o ostalih, od-
ločalo z zamudo. Iz pokojninskega zavarovanja 
je bilo na CSD Mozirje na dan 1.1.2012 prenese-
nih 508 upravičencev do varstvenega dodatka 
in 127 upravičencev do državnih pokojnin. Ob 
preračunu po novi zakonodaji in ob tem, da so 
se nekateri še v teku postopka odločili odstopiti 
od te pravice, je ostalo 241 upravičencev do var-
stvenega dodatka.

Marija Lebar

uveljavljanju pravic iz javnih sredstev in zakon o 
socialnovarstvenih prejemkih. To pomeni, da se 
mora stranka sama dejavno vključiti v zagota-

RAZVOJNA AGENCIJA SAVINJSKE REGIJE 

Podpisali pogodbe o štipendiranju
V Celju so v petek, 7. decembra, pripravili slavno-

stni podpis pogodbe o štipendiranju. Dogodek je pri-
pravila Razvojna agencija Savinjske regije ob za-
ključku razpisnih aktivnosti za sklenitev kadrovskih 
štipendij v okviru projekta Regijske štipendijske she-
me. Za šolsko oziroma študijsko leto 2012/2013 so 
sklenili okoli 90 štipendijskih pogodb. Kot je povedal 
direktor Janez Jazbec, so v izvajanju tega projekta 

PRORAČUN OBČINE GORNJI GRAD

Predvideni prihodki za leto 2014 kar za dva 
milijona evrov višji od letošnjih

Svetniki gornjegrajske občine so na zadnji se-
ji v prvi obravnavi sprejeli proračun za leti 2013 
in 2014. Priprava proračuna za dve leti omogo-
ča uveljavitev dolgoročnejšega planiranja prora-
čunskih prejemkov in izdatkov, kar je še zlasti po-
membno pri načrtovanju investicij, ki jih ni mogo-
če realizirati v enem proračunskem letu. Medtem 
ko so planirani prihodki za leto 2013 manjši kot 
letošnji, kar za 650 tisoč evrov, so predvideni pri-
hodki za leto 2014 kar za dva milijona evrov višji 
od letošnjih. V tem letu občina namreč računa na 
sredstva iz razpisa za gradnjo vrtca in šole. 

Župan Stanko Ogradi je povedal, da je delež 
proračunskih sredstev za investicije okrog 35 od-
stotkov proračuna. Iz letošnjega proračuna je bilo 
investicijam namenjeno dobra dva milijona evrov, 
v letu 2013 planirajo za 1,3 milijona evrov investi-
cij, za leto kasneje pa bo zaradi rekonstrukcije šo-
le, v kolikor bo država zagotovila sredstva, ta zne-
sek poskočil na dobre štiri milijone evrov. 

Zaradi sprejemanja pravilnikov o sofinancira-
nju turističnih društev in njihovih programov, hu-
manitarnih in invalidskih organizacij in drugih in-
teresnih skupin ter pokroviteljstvu občine in do-
delitvi sredstev za izvedbo občinskega praznika 
so se vrednostno spremenile nekatere postavke 

proračuna. Odslej bodo lahko vsi prejemniki za ta 
sredstva kandidirali na razpisih in bo o tem odlo-
čala komisija. Kot je omenil župan Ogradi, nekate-
ra društva doslej niso spadala med dejavnosti, ki 
so se financirale preko razpisov in so zato posa-
mič pošiljala prošnje za finančno pomoč.

Ogradi je prebral tudi pobude, pripombe in 
predloge občanov glede proračuna. Kot nareku-
je zakon, mora biti občinski proračun dan v jav-
no razpravo, občinska uprava ga je objavila na 
spletni strani. Vprašanja so se dotikala posame-
znih proračunskih postavk, bil pa je podan tudi 

predlog za znižanje cene vrtca zaradi neustre-
znih prostorskih pogojev v njem. Župan je na 
vsa vprašanja podal odgovore na seji, bodo pa 
zapisani tudi v zapisniku s seje, kjer jih bodo ob-
čani lahko prebrali.

Svetnik Tomaž Žerovnik je pogrešal razvojne 
programe v občini. Menil je, da se občina ne bo 
razvijala, v kolikor se za to ne bo nič naredilo. 
Hkrati je izrazil zadovoljstvo, da je za ti dve le-
ti planirano tudi nekaj projektov v Novi Štifti, kar 
je pogrešal v prejšnjem proračunskem obdobju. 

Štefka Sem

najuspešnejša regija v državi.
Gre za štipendiranje deficitarnih poklicev, pri 

katerih delodajalec prispeva polovico sredstev, 
ostalo polovico pa se krije iz evropskega skla-
da za kadre. Višina povprečne dijaške štipendi-
je znaša nekaj več kot 211 evrov, povprečna šti-
pendija za študente pa je okoli 375 evrov. 

ML
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JURIJ MALEŠEVIĆ, INVESTITOR IN ARHITEKT PROJEKTA MOZIRSKE TRATE 

Januarja bo zaživel mednarodni center za osebe s 
posebnimi potrebami

Jurij Malešević: »Napovedovati, kdaj bo komplet 
socialni kompleks zaključen, ni mogoče, je pa 
res, da nas ne bo ustavilo ničesar, niti slaba 

država, in se bomo držali svojih načrtov vse do 
cilja.« (Foto: Benjamin Kanjir)

Jurij Malešević iz ljubljanskega podjetja 
Interdesign počasi uresničuje prvi del projek-
ta Mozirske trate. Čeprav v njem ne bo kla-
sičnega varstveno delavnega centra (VDC), 
kot je bilo načrtovano, bo objekt še vedno na-
menjen osebam s posebnimi potrebami. 

V Mozirju bo zaživel center s psihosocialni-
mi terapevtskimi programi za ranljive skupine in 
osebe z razvojno motnjo. Le-ti so bili do sedaj 
razkropljeni po raznih VDC-jih, od januarja pri-
hodnje leto pa bodo lahko bivali, se izobraževa-
li, družili in delali v najsodobnejšem centru da-
leč naokoli. Malešević namreč meni, da si bodo-
či uporabniki »mednarodnega centra za osebe s 
posebnimi potrebami« zaslužijo vse to, kar jih v 
objektu čaka, od velikih in urejenih bivalnih pro-
storov, do kinodvorane in kvalitetnih izobraževal-
nih in delovnih vsebin.

OSEM OBJEKTOV
Malešević je v Sloveniji pionir na področju 

gradnje integrativnih socialnih naselij, kjer naj 
bi z roko v roki živeli in sodelovali mlajši, starej-
ši, zdravi in bolniki. Na dobrih 20.000 kvadratnih 
metrih površin, ki jih je kupil v Mozirju, naj bi po 
njegovih besedah stalo osem objektov, zapo-
slitev pa bi dobilo okrog 150 ljudi, ko bo projekt 

zaključen. Dokončanje prvega objekta se bliža 
koncu, saj trenutno prostore opremljajo. Center 
bo zaživel v januarju, ko se bodo vselili prvi upo-
rabniki.

Za vodenje objekta bo skrbelo posebno pod-
jetje, je povedal Malešević, ki je arhitekt in inve-
stitor projekta. V objektu je tudi bivalna enota s 
petnajstimi sodobno opremljenimi garsonjera-
mi z nadstandardno opremo, v katerih se bodo 
varovanci lahko počutili dobro. Poleg njih bodo 
v stavbi našle prostor razne institucije, tudi med-
narodne, ena od njih je mednarodni inštitut za 
avtizem, druga pa mednarodno integrativno so-
cialno središče. Delo bo na začetku dobilo štiri-
najst oseb, zdravstvena služba, ki bo delovala v 
centru, bo iz Ljubljane, za preostala delovna me-
sta želijo čim več usposobljenih ljudi iz Zgornje 
Savinjske doline.

MODERNE METODE IZOBRAŽEVANJA
V oddelku za otroke z razvojnimi motnjami 

bodo delovale institucije s področja psihologi-
je, psihiatrije in izobraževanja. V dnevno bivanj-
skem prostoru bodo prostor našli tudi starši, ki 
bodo tam na raznih srečanjih in izobraževanjih. 
»Otroke bomo izobraževali in spodbujali z novi-
mi programi. To jim bomo omogočili s svojim 
delom in sredstvi,« je omenil Malešević.

OBČINA NAZARJE

Sprejem ob mednarodnem dnevu prostovoljstva

Prostovoljci iz nazarske občine z županjo Majda Podkrižnik (stoji šesta z leve) in podžupanjo Ireno 
Vačovnik (stoji tretja z leve) (Fotodokumentacija Občine Nazarje)

Ob mednarodnem dnevu prostovoljstva, 5. 
decembru, je županja Majda Podkrižnik s pod-
županjo Ireno Vačovnik pripravila sprejem za 
prostovoljce iz nazarske občine. Sprejema se je 
udeležilo enajst prostovoljcev iz Društva upoko-
jencev Nazarje in trije člani Prostovoljnega gasil-
skega društva Šmartno ob Dreti. 

Županja je v pozdravnem nagovoru poudari-
la vlogo prostovoljstva tako na lokalni kot na re-
gionalni in nacionalni ravni. Spomnila je še na 
različne organizacije in civilne skupine, ki s svo-
jo dejavnostjo lajšajo stisko bližnjega. To so čla-
ni Rdečega križa, Karitas, gasilskih društev, kr-
vodajalci … »Vi in našteti ste ljudje, ki ne gleda-
te na denar in osebne koristi. S svojimi dejanji in 
nesebičnim delom prispevate h kakovostnejše-
mu življenju v občini. Dan prostovoljstva je po-
svečen vam, da se javnosti še bolj približa va-
še humano poslanstvo,« je med drugim dejala 
županja, in pristavila, da bi bilo treba prostovolj-
stvo v občini še nadgraditi in razširiti. Prisotne je 
pozdravila tudi podžupanja Vačovnikova.

Besedo so nato povzeli prostovoljci sami. 
Spregovorili so o projektu Starejši za starejše, ki 

je v Nazarjah zelo dobro zaživel. Kako so reše-
vali družino s traktorja, ki je bila med nedavnimi 
poplavami ogrožena, pa je povedal eden od pri-
sotnih gasilcev PGD Šmartno ob Dreti Aleš Bric. 

Poleg njega sta v reševanju sodelovala še Blaž 
Bric in Tomaž Farkaš, vse tri je regijski poveljnik 
predlagal za državno odlikovanje.

Marija Lebar
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Prvi od osmih objektov bo vrata odprl v januarju. (Foto: Benjamin Kanjir)

LJUBNO V LJUBLJANI 

Možnost promocije v 
prestolnici še vedno 

obstaja 
Na zadnji seji v občini Ljubno 

je svetnica Ana Kladnik poveda-
la, da so jo občani informirali, da 
obveščanje o udeležbi na priredi-
tvi Ljubno v Ljubljani ni bilo najbolj 
uspešno in da nekateri ponudni-
ki storitev, ki bi se lahko v Ljublja-
ni predstavili, o tem niso bili ustre-
zno obveščeni. Župan Franjo Na-
raločnik je povedal, da je prav v 
tej zadevi želel občinskemu sve-
tu predstaviti svoje mnenje tudi la-
stnik Šport centra Prodnik Edi Jur-
jevec, zato ga je tudi povabil k be-
sedi.

Jurjevec je dejal, da je o možno-
sti predstavitve zvedel šele nekaj 
ur pred tem, ko bi se moral prija-
viti. Takrat so ga namreč poklicali 
iz ljubenskega TIC-a. Po njegovem 
mnenju obveščanje ni bilo za vse 
enako in predvsem ni bilo zanj pra-
vočasno.

Dodal je, da gostinsko delo pri 
njih opravljajo s srcem in so to 
dokazali že na mnogih dogod-
kih, med drugim tudi pri spremlje-
valnem dogajanju na smučarskih 

skokih za ženske na Ljubnem. Po-
udaril je še, da so redno plačevali 
turistično takso in tudi sicer dobro 
sodelovali z občino.

Nekateri svetniki so bili mnenja, 
da bi se moral Šport center Pro-
dnik tudi sam pozanimati o ome-
njenih možnostih. Župan Naraloč-
nik je nato predstavil točen rokov-
nik poteka dogodkov, ki so se od-
vijali od predloga BTC-ja, da orga-
nizira promocijo Ljubno 2013 v Lju-
bljani. Predstavitev se zaradi sofi-
nanciranja izvaja preko Regional-
ne destinacijske organizacije SA-
ŠA. Dodal je, da možnost promoci-
je še vedno obstaja vse do sredine 
januarja. Dogovor z BTC-jem je, da 
v primeru potreb poskrbi za doda-
tne kapacitete za promocijo. 

Glede TIC-a in izvajanja storitev 
glede na dosedanje potrebe na ob-
čini razmišljajo o zaposlitvi kompe-
tentnega sodelavca, ki bi pokrival 
to področje. V okviru kakšne orga-
niziranosti bi to bilo, pa se ponuja 
več rešitev.

Marija Lebar

Poseben program za mlade bo 
stanovalcem omogočal, da bodo 
sami soustvarjali poseben interni 
televizijski in radijski program. To je 
del izobraževalnega programa, za 
katerega menijo, da je zelo zdravi-
len, saj bodo varovanci povezani in 
bodo sodelovali drug z drugim. »Iz-
obraževanje in delo otrok z razvoj-
no motnjo je mnogo več, kot le iz-
delovanje zobotrebcev ali izdelkov 
iz gline, kar delajo sedaj. To so na-
darjeni otroci, ki potrebujejo poseb-
no pozornost in aktivnosti, v katerih 
lahko pokažejo svojo nadarjenost, 
kajti vsak otrok je edinstven in tako 
ga moramo tudi jemati.«

ZAPOSLOVANJE DOMAČINOV
V prostorih centra se veselijo še 

katere od socialnih dejavnosti ali 
programov alternativne medicine. 
Investitor pravi, da so odprti za vse, 
prav tako bo sčasoma pri njih prilo-
žnost dobilo še veliko ljudi, ki bodo 
delali v okviru centra. Med drugim 
bo v preostalih stavbah, ki se bodo 
še gradile, dom za starejše obča-
ne, bivalni atelje za starejše ume-
tnike, rehabilitacijski center, stavba 
za mlade družine, ki bodo zaposle-
ne v naselju ...

Prednost pri zaposlovanju in bi-
vanju bodo imele osebe iz Zgor-
nje Savinjske doline, saj je namen 
projekta tudi obdržati mlade v do-
lini. Naslednji projekt je ureditev 
stare občine, v kateri bo poslovno 
stanovanjski objekt visoke katego-
rije. »Napovedovati, kdaj bo kom-
plet socialni kompleks zaključen, 
ni mogoče, je pa res, da nas ne bo 
ustavilo ničesar, niti slaba država, 
in se bomo držali svojih načrtov 
vse do cilja,« je dodal Malešević.

V MOZIRJU PO NAKLJUČJU
Do sedaj so v projekt vložili tri mi-

lijone evrov. Malešević meni, da bo 
odslej lažje, saj je toplovod, vodo-
vod, elektrika, telefonija in podob-
no že napeljano in teh stroškov pri 
naslednjih stavbah ne bo več. Da 
je bilo pametno pripraviti tudi hidro-
loški elaborat in stavbo dvigniti ne-
koliko višje, se je pokazalo ob za-
dnjih poplavah, saj je bil center edi-

na nepoplavljena stavba v okolici. 
»Res je bila gradnja zaradi tega 20 
odstotkov dražja, a se je ta odloči-
tev že izkazala za pametno.«

»Socialni segment je v Zgornji 
Savinjski dolini zelo zapostavljen. 
Upamo, da bo s tem projektom 
zaživel,« je dejal Škofjeločan, ki ži-
vi in dela v Ljubljani, z Zgornjo Sa-
vinjsko dolino pa prej ni bil pove-
zan. Povsem po naključju je bil na 
mozirski občini z gospo, ki je ome-
njala, da se takšen objekt potrebu-
je. Imel je vizijo, ki jo je pričel ure-
sničevati, kajti meni, da kraj in do-
lina to potrebujeta. »Čutil sem se 
dolžnega, da to naredim, saj zmo-
rem,« je omenil Malešević, ki je tu-
di predstavnik UN-Habitat progra-
mov Združenih narodov za razvoj 
naselij.

POMANJKANJE SOCIALNEGA 
ČUTA?

Na začetku projekta so se po-
javljali nasprotniki le-tega, češ ta-
kšni »posebni ljudje« naj ne bi so-
dili v to okolje, a le-te je očitno pre-
pričal investitor s svojim čutom za 
soljudi. Nasprotnikov sedaj več ni, 
le vse več interesentov za službo 
se pojavlja. »Žal mi je, da je zade-
va VDC spodletela. Ministrstvo za 
delo družino in socialne zadeve je 
zatajilo in nas pustilo na cedilu. Mi 
smo jim šli zelo naproti, jim ponudi-
li minimalno ceno najema, a je oči-
tno zaposlitev 18-tih ljudi, ki bi dela-
li v VDC-ju in bivalni enoti, prevelik 
strošek za državo ta trenutek.

Najprej smo bili dogovorjeni za 
dobrih dva tisoč kvadratov površin, 
ki bi jih najeli. Vse načrte smo pri-
lagodili temu in na koncu vse po-

pravljali. Od začetne velikosti pro-
storov smo na koncu prišli na 280 
kvadratnih metrov, pa še za te niso 
vedeli, če bodo imeli denar. Ministr-
stvo je z nami sodelovalo vse od 
začetka, vse je bilo fino do takrat, 

ko se je pričelo govoriti o denarju. 
Ne vem, ali res ni denarja za osebe 
s posebnimi potrebami ali pa ne-
katerim manjka socialnega čuta,« 
Malešević komentira zaključeno 
zgodbo z VDC-jem v tem poslopju. 

PRIMER DOBRE PRAKSE
»Pomembno je, da bo prostor 

služil namenu in da je to regionalni 
center, ne le stvar Mozirja. Izzveneti 
mora tako močno, da bo v tej zgod-
bi vsak našel nekaj zase. Zgodba je 
prelepa, da bi jo kdorkoli uničil,« je 
zaključil investitor. Da zgodba ni le 
prelepa, ampak tudi dokaj edinstve-
na, kažejo obiskovalci iz mnogih de-
žel, ki se želijo lotiti podobnih projek-
tov. Center so si doslej ogledali Ka-
nadčani, Grki in Izraelci. Žal pa je v 
vsej zgodbi grenak priokus za star-
še varovancev mozirskega VDC-ja, 
ki se počutijo opeharjeni in izigrani 
s strani države, izgubili so svoje pro-
store, poleg tega pa svoje otroke se-
daj dnevno vozijo v Velenje.

Štefka Sem
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VELENJE

Velejapark podaril 5.000 
evrov pomoči potrebnim 

družinam

V Velejaparku so v sodelovanju s CSD Velenje poskrbeli za humanitarno 
noto in izbrali 20 družin potrebnih pomoči iz Savinjske in Šaleške doline 

ter jim podarili 5.000 evrov.

Nakupovalni center Velejapark 
se zaveda, kako pomembna je po-
moč osebam v stiski. Prav zato je 
družinam potrebnim pomoči po-
skusil polepšati predbožični čas, 
čas upanja. 

Novembra je Velejapark v sodelo-
vanju s CSD Velenje poskrbel za hu-
manitarno noto in izbral 20 družin 
potrebnih pomoči iz Velenja, okolice 
oziroma iz Savinjske in Šaleške doli-

ne ter jim podaril 5.000 evrov.
Z darilnimi boni nakupovalnega 

centra je osrečil 19 družin in jim 
na obraze priklical nasmešek. V 
Velejaparku so prepričani, da jim 
je s to dobrodelno gesto uspelo 
pričarati družinam lepši božič in 
da so jim vsaj za kratek čas po-
magali pozabiti na vsakodnevne 
težave in skrbi.

VP

GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Del dohodnine lahko gre 
gasilcem

Nedavne povodnji v Sloveniji so 
še enkrat več pokazale, kako zelo 
je delo in pomoč prostovoljnih ga-
silcev potrebna v vsakršni nesreči. 
Gasilske strokovne in organizirane 
intervencije so nepogrešljive zla-
sti pri reševanju življenj in premo-
ženja ob večjih naravnih in drugih 
nesrečah. 

Njihovo delovanje je prostovolj-
no, zato za svoje delo ne zahteva-
jo plačila. Lahko pa se jim obča-
ni oddolžimo tako, da jim name-
nimo del dohodnine, ki sicer osta-
ja državi, če se ne odločimo, komu 
jo bomo namenili. Po zakonu o do-
hodnini ima namreč vsak zaveza-
nec možnost, da pol odstotka svo-

je dohodnine nameni kateremu od 
društev ali organizacij. To možnost 
je doslej izrabila le približno tretjina 
upravičencev. 

Iz Gasilske zveze Zgornje Savinj-
ske doline so sporočili: »Gasilci bo-
do ob letošnjem rednem obisku 
gospodinjstev poleg koledarjev 
imeli s seboj tudi obrazce za name-
nitev omenjenega dela dohodnine 
njihovemu društvu. Če jim želite do-
datno pomagati pri zbiranju sred-
stev za izobraževanje in nakup za-
ščitne opreme, jim izpolnite obra-
zec s svojimi podatki in ga podpiši-
te. Gasilci bodo zbrane obrazce sa-
mi odnesli na davčno upravo.« 

Marija Lebar

LJUBNO OB SAVINJI

Pestrejša trgovska 
ponudba v kraju

Natalija Peternel je pozdravila prisotne ob otvoritvi trgovine na Ljubnem. 
(Foto: Štefka Sem)

Prvi torek v decembru je na Ljub-
nem ob Savinji odprla vrata trgovi-
na Peternel. Otvoritve se je udeleži-
lo kar nekaj domačinov, ki so poz-
dravili pestrejšo ponudbo v kraju. 
Obiskovalce je pozdravila direkto-
rica podjetja Natalija Peternel, ki 
je poudarila, da se po dolgih letih 
ponovno vračajo na Ljubno. Tukaj 
so namreč pred 47-timi leti odpr-
li svojo prvo pekarno. Podjetje se 
je v skoraj petih desetletjih močno 
razširilo, zadnja v vrsti številnih po-

slovnih enot pa je ljubenska poslo-
valnica.

Trgovina, ki je v prostorih nekda-
nje mesnice ob vhodu na Ljubno, 
je bila ob otvoritvi bogato založena 
predvsem s pekovskimi in slašči-
čarskimi izdelki iz domače pekarne. 
Le-te so lahko obiskovalci tudi po-
kusili na pogostitvi. Ko so se odprla 
vrata, je bila trgovina kar premajh-
na za vse, ki so izrazili zadovoljstvo 
nad pestrejšo ponudbo v kraju. 

Štefka Sem

Matevž Lenarčič nominiran za 
Delovo osebnost leta

Matevž Lenarčič 
(Foto: Marija Šukalo)

V uredništvu Dela že štirinajsto 
leto zapored iščejo osebe, ki so s 
svojim delom in osebnostjo zazna-
movale iztekajoče se leto. Med lju-
dmi, ki so drugim navdih in spremi-

njajo svet na bolje, se je letos v de-
seterici znašel tudi Zgornjesavinj-
čan Matevž Lenarčič. 

Ekstremni pilot se je v začetku 
leta podal z ultra lahkim letalom 
okrog sveta. Preletel je sedem ce-
lin, 120 nacionalnih parkov, tri oce-
ane, šestkrat ekvator. Ob tem je zbi-
ral podatke o koncentraciji črnega 
ogljika v ozračju in tako prispeval 
k dodatnim raziskavam o omenje-
nem pojavu, ki je zanimiv za širšo 
znanstveno javnost. 

Ljudje bodo svoje kandidate izbi-
rali s spletnim glasovanjem in pre-
ko javnomnenjske raziskave. Zma-
govalca bodo razglasili prvi delov-
ni dan naslednjega leta v Mestnem 
muzeju Ljubljana. 

Marija Šukalo
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KULTURNO DRUŠTVO SLAP

Je trinajstica srečna ali nesrečna številka?

Albina Rajter je prebirala pesmi iz zbornika Slap 13.
 (Foto: Marija Lebar)

V prostorih Centra razvoja pode-
želja na Ljubnem ob Savinji je po-
tekala predstavitev letošnje bere li-
terarnega ustvarjanja piscev zdru-
ženih v kulturno društvo Slap, svo-
jo samostojno knjigo pa je predsta-
vil njihov član Božidar Šimic. Kljub 
maloštevilni udeležbi je prireditev 
minila v odličnem razpoloženju, ki 
ga je še popestril harmonikar Ro-
bi Weiss.

Predsednik društva Stanko Ga-
šparič je uvodoma povedal, da se-
danji časi literaturi niso naklonjeni, 
niti v vsebinskem niti v finančnem 
smislu, a kljub temu jim je uspelo 
tudi to leto pripraviti zbornik, ta pa 
nosi število 13. V njej se predstavlja 
nekoliko manj avtorjev kot v pred-
hodnih letnih zbornikih, a to ni ovi-
ra, da ne bi načrtovali izdaje zbor-
nika tudi za prihodnje leto. Društvu 
je doslej uspelo vse od ustanovitve 
vsako leto izdati pregled besedne-

ga snovanja članov, razen enkrat.
Zbrane je pozdravila podžupa-

nja občine Ljubno Anka Rakun, tu-
di sama članica Slapa. Menila je, 
da si društvo zasluži vse čestitke 
ne samo zaradi ustvarjalnosti, pač 

pa tudi zaradi tega, da vsako leto 
ugleda luč sveta njihova publika-
cija, kar je za tako majhno društvo 
res velik uspeh. S svojevrstnim poz-
dravom je prireditev pospremila di-
rektorica Zavoda Savinja Terezija 

Mavrič, saj je v uvodu povedala za-
nimive verze neznanega avtorja o 
trenutkih življenja in s tem še dopri-
nesla h kulturnemu razpoloženju.

Sledila je predstavitev pesmi 
vseh avtorjev, ki jih je prebrala Al-
bina Rajter. Rajterjeva je tudi opra-
vičila odsotnost urednice in lekto-
rice Slapa 13 Polonce Kolenc Ozi-
mic. Ta je omenila, da v letošnjem 
zborniku objavlja štirinajst avtorjev, 
nobeden od njih pa se ni odločil za 
prozo. Pesmi so raznolike v temati-
ki in motiviki, razbrati je tudi kako-
vostno rast v izpovedih posame-
znih avtorjev.

Posebej so se posvetili novi knji-
gi Božidarja Šimica z Ljubnega ob 
Savinji. Avtor je knjigo naslovil Tudi 
to je življenje, sestavljajo pa jo čr-
tice. Velik del k prijetnemu vzdušju 
na predstavitvi je dodal Robi Weiss 
z izbrano harmonikarsko glasbo.

Marija Lebar

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE 

Bo odmera drevja za 
posek plačljiva?

Lastniki gozdov naj bi po no-
vem plačevali stroške postopka 
izbire drevja za posek, je v nove-
li zakona o gozdovih predlagalo 
kmetijsko ministrstvo. Predvideni 
stroški izdaje dovolilnic za lastni-
ke gozdov za posek drevja bodo 
od deset do petdeset evrov. Če bo-
do predlagane spremembe spre-
jete, bo Zavod za gozdove Slove-

nije na ta račun zbral 1,2 milijona 
evrov, v nasprotnem primeru jim 
grozi znižanje plač ali odpušča-
nje. Medtem ko na zavodu pravi-
jo, da naj bi bila to uvedba ome-
njenih plačil le premostitvena, so 
zasebni lastniki gozdov prepriča-
ni, da si zaslužijo brezplačne goz-
darske storitve. 

ŠS

MEDOBČINSKO DRUŠTVO GLUHIH IN NAGLUŠNIH VELENJE 

Slušni aparat je pomembna vez za komuniciranje

Podpredsednik Franc Forštner (levo) v družbi sekretarke Urške Jakop in 
Adema Jahjefendića. (Foto: Marija Lebar)

V organizaciji velenjskega med-
občinskega društva, ki združuje 
gluhe in naglušne osebe in v sode-
lovanju s slovensko zvezo društev 
so konec minulega meseca v Fa-
šunovi hiši na Ljubnem ob Savinji 
pripravili predstavitev slušnih apa-
ratov in najnovejših pripomočkov 
za neslišeče.

V društvu so svoje člane o do-
godku obvestili pisno, je poveda-
la sekretarka Urška Jakop. Poleg 
nje sta bila na prezentaciji prisotna 
še podpredsednik Medobčinskega 

društva gluhih in naglušnih Vele-
nje Franc Forštner in strokovni so-
delavec Centra možnosti pri Zvezi 
društev gluhih in naglušnih Slove-
nije Adem Jahjefendić. Slednji je si-
cer tudi urednik glasila Iz sveta tiši-
ne, ki ga za svoje člane izdaja na-
cionalna zveza. Poskrbeli so tudi 
za tolmačko, ki je za gluhe s kreta-
njem prevajala govor.

Jahjefendić je pojasnil, da so 
predavanja o slušnih aparatih in 
pripomočkih potrebna, saj v Slove-
niji ni specializirane trgovine. Letos 

so na zvezi pripravili nov pravilnik 
o tehničnih pripomočkih, vendar se 
je ustavil na ministrstvu. Med osta-
lim je prikazal tudi delovanje tako 
imenovane zvočne zanke, ki je pri-
poročljiva pri spremljanju preda-
vanj, seminarjev ali pri gledanju te-
levizije. Prednost uporabe te zanke, 
ki si jo uporabnik obesi okoli vratu, 
je brezžični prenos glasu v slušni 
aparat.

Medobčinsko društvo iz Vele-

nja ima sicer okoli 420 članov iz 
obeh dolin, v sami Zgornji Savinjski 
dolini je članov okoli 115. To pa ni-
so vsi, ki sploh ne ali pa slabo sli-
šijo, saj niso vsi povezani v dru-
štvu. Društvena pisarna deluje tudi 
v Mozirju, in sicer v prostorih Rde-
čega križa vsak prvi torek v mese-
cu. Več o pravicah do tehničnih pri-
pomočkov so naši bralci lahko pre-
brali v Savinjskih novicah št. 42.

Marija Lebar
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ČAR LESA Z DUŠICO KUNAVER

O lesu, Slovencih in šegah v pesmi in besedi

Kunaverjeva je spregovorila o lesu kot materialu, ki nas spremlja od zibelke 
do groba. (Foto: Štefka Sem)

Nazarska območna enota Za-
voda za gozdove Slovenije je v go-
ste povabila priznano predavate-
ljico Dušico Kunaver, da bi spre-
govorila o čaru lesa. Predavanje 
je kaj hitro preraslo v druženje, saj 
so vsi obiskovalci s predavatelji-
co, med bogato vsebino, ki jo je 
predstavila, tudi prepevali pesmi 
o barčici, lisički, lipi, o vsem, kar 
se dotika lesa, gozda in tudi do-
movine. 

Kunaverjeva je spregovorila o le-
su kot materialu, ki nas spremlja 
od zibelke do groba, gozdovih, o 
drevesih, kot je lipa, simbol sloven-
stva in nekdaj center krajev. Ome-
nila je slovenske posebnosti iz le-
sa, kot so kozolec in panjske konč-
nice. Dotaknila se je tudi številnih 

gleščine in ruščine v pokoju, zbi-
rateljica ljudskega izročila in etno-
loškega gradiva, avtorica in izda-
jateljica poljudnoznanstvenih in 
leposlovnih knjig ter pedagoških 
priročnikov. Je predavateljica, ki 
vedno navduši z doživetim pripo-
vedovanjem in vključevanjem po-
slušalcev v teme, o katerih spre-
govori.

Pozdravne in zahvalne bese-
de je Kunaverjevi namenil Marijan 
Denša, za uvod pa so zaigrale in 
zapele ljudske pevke Pušeljc. Le-
te so po besedah Kunaverjeve bi-
le zadosten razlog, da se je odzva-
la povabilu in prišla v Nazarje, saj 
s prepevanjem prenašajo njej tako 
ljubo ljudsko izročilo. 

Štefka Sem

legend in šeg, ki jih Slovenci prena-
šamo iz roda v rod, predvsem pa 
ponarodelih pesmi, ki opisujejo vse 

to, o čemer je prej govorila.
Kunaverjeva je samostojna kul-

turna publicistka, profesorica an-

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Po Patagoniji z Dušičem 
in Grudnikom

Na drugem planinskem večeru 
PD Nazarje sta se zbranim pred-
stavila domačina, alpinista Ma-
tjaž Dušič in Matic Grudnik. V svo-
jem predavanju sta ljubiteljem pla-
nin sprehodila skozi lepote Patago-
nije in natančneje predstavila nju-
no plezalno odpravo na steno Fitz 
Roy z namenom plezanja smeri El 
Corazon.

V Patagonijo sta se mlada ple-
zalca odpravila v začetku letošnje-
ga februarja, kjer je bil njun cilj na 
steni Fitz Roy v alpskem slogu in 
prosto splezati smer El Corazon 
s kombinacijo drugih smeri. Zara-
di slabih vremenskih razmer jima 
je zadani cilj sicer ostal neosvo-
jen, kljub temu pa sta plezalca po-
vedala, da sta z odpravo zadovolj-
na, saj jima je dala nova znanja in 

izkušnje. V čakanju na izboljšanje 
vremenskih razmer sta prosti čas 
preživljala v raziskovanju mesta El 
Chalten, kjer sta bivala, in v pleza-
nju na okoliške vrhove in balvane. 
Plezat smer El Corazon v Fitz Roy 
sta se odpravila šele 20. februarja 
in čeprav je kazalo, da bo plezanje 
uspešno, sta ju sneg in led v nada-
ljevanju smeri močno upočasnila, 
zato sta se vrnila nazaj v svoje za-
točišče. Naslednji dan sta uspešno 
preplezala hrib Poincenot po smeri 
Whillans-Cocharne. 

Sledilo je nadaljnje spoznavanje 
Patagonije, njenih prebivalcev ter 
njihovih običajev, o čemer so priča-
le njune slikovite fotografije, kate-
re so si zbrani ogledovali z velikim 
navdušenjem.

TG

ZIMSKE SVETOVALNE URICE Z BETKO REMIC

Zadišalo po prazničnih slaščicah

Betka Remic je z veseljem odgovorila na vprašanja in dileme, ki se pogosto 
pojavljajo pri peki slaščic. (Foto: Mateja Goltnik)

V okviru brezplačnih zimskih 
svetovalnih uric, ki jih organizi-
ra Občina Nazarje v sodelovanju 
z Ljudsko univerzo Velenje, se je 
v Osnovni šoli Nazarje odvila tre-
tja od osmih delavnic, ki se sicer v 

domu kulture vrstijo od sredine no-
vembra do začetka februarja. 

Zimske urice so tokrat potekale 
v znamenju priprave Miklavževih in 
drugih prazničnih slaščic. Doma-
činka, slaščičarka Betka Remic je 

udeleženke seznanila s kuharskimi 
nasveti za pripravo in peko drobne-
ga peciva, medenjakov, medene-
ga peciva, tartufov in ostalih pra-
zničnih dobrot. Prostor, ki je dišal 
po cimetu, vaniliji in drugih začim-
bah, so zapolnile pridne roke ude-
leženk delavnic, ki so Remičevi z 
zanimanjem prisluhnile. Slaščičar-
ka je poleg receptov za peciva in pi-
škote z veseljem podelila svoje ku-
harske in slaščičarske skrivnosti, ki 
bodo v prihajajočih dneh gospodi-
njam pomagale do še bolj polnih 
in vabljivih prazničnih miz. Dobro-
te, nastale v tem večeru, so otroci 
OŠ Nazarje prodajali na Miklavže-
vem sejmu za brezplačno šolo. 

Kuharski delavnici, ki se lahko 

pohvali z zelo dobro udeležbo, se 
je pridružila tudi županja Majda 
Podkrižnik, ki ni skrivala navduše-
nja nad idejo, ki jo je uresničila sku-
paj z nazarskim centrom za sa-
mostojno učenje in s katero jim je 
uspelo popestriti dolge zimske ve-
čere, obenem pa pridobiti informa-
cije o tem, kaj občane zanima in 
kaj jim je v veselje, da bi jim v obliki 
podobnih druženj in tečajev to lah-
ko nudili v prihodnje. Kuharska de-
lavnica se je vsekakor izkazala za 
eno izmed takšnih, poleg priložno-
sti za učenje in ustvarjanje pa so 
jo udeleženke izkoristile tudi za iz-
menjavo receptov, prijeten klepet 
in druženje.

Mateja Goltnik
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OPRAVIČILO
V 49. številki Savinjskih novic je na strani 16, v članku Glasbeni utri-

nek na Rečici ob Savinji pomotoma imenovan Tomaž Podlesnik. Pod-
lesniku, ki je sodeloval na okrogli mizi, je ime Boštjan. Obema se za na-
pako iskreno opravičujem.

Marija Šukalo

Matična kronika za mesec 
november 2012

ROJSTVA:
Rodilo se je šest deklic in dvanajst dečkov.

SMRTI:
Emilijan Glušič s Prihove, Ivan Goltnik iz Brezja, Albin Kopušar z Re-

čice ob Savinji.

VEČER SLOVENSKE BESEDE Z LEVOM DETELO

V knjigah razkriva 
osebno tragedijo, 

prepleteno s humorjem

Lev Detela je v pogovoru z Mojco Gätz predstavil svoje plodno ustvarjanje 
in urejanje revije Log. (Foto: Marija Šuaklo)

Rečiško Kulturno-umetniško dru-
štvo Utrip je predzadnji petek v no-
vembru pripravilo Večer slovenske 
besede. Na njem se je v avli osnov-
ne šole predstavil pisatelj, pesnik 
in prevajalec Lev Detela. Pogovor 

z njim je vodila Dunajčanka Mojca 
Gätz, turistična vodnica, ki se je s 
člani društva organizatorja srečala 
ob njihovem ogledu Dunaja.

Literat na svoje razgibano otro-
štvo, ki je sovpadlo z drugo svetov-
no vojno (Detela se je namreč ro-
dil leta 1939 v Mariboru), nima naj-
lepših spominov. Starša sta se lo-
čila in večji del otroštva je preživel 
razpet med materjo in očetom ter 
pri babici v Središču ob Dravi. Leta 
1960 je emigriral v Avstrijo. Kma-
lu je objavil prve eksperimentalne 
knjige, za katere je prejel številne 
nagrade. 

»To me je gnalo naprej in kar na-
enkrat so moji prijatelji postali av-

strijski književniki. Istočasno pa 
sem pisal tudi za slovenske zdom-
ce v Trstu, na Koroškem, ustano-
vil s Tržačani revijo Mos. Posku-
šal sem vzpostaviti tudi stike z do-
movino, a to žal ni šlo,« je povedal 

Detela. V knjigah razkriva oseb-
no tragedijo, prepleteno s humor-
jem. Svoje članke je objavljal tako 
v nemških kot v slovenskih revijah. 
Od leta 1978 izdaja revijo za med-
narodno literaturo LOG, v kateri po-
gosto objavljajo tudi slovenski lite-
rarni ustvarjalci. 

Glede svoje prve domovine pa je 
povedal: »Založbe tiskajo moja de-
la, a slovenske državne nagrade 
nisem nikoli prejel, ker se mi zdi, da 
je to politična nagrada. A jaz poli-
tičnega lobija nimam za sabo in ga 
tudi nočem imeti.« 

Detela je do sedaj izdal skoraj 
petdeset različnih literarnih del. 

Marija Šukalo

NARAVOVARSTVENA ZVEZA SMREKOVEC

Naša geološka dediščina 
privabila evropske 

strokovnjake

Udeleženci geo-konference na ogledu Podzemlja Pece

Konec novembra je v Mežici po-
tekala mednarodna geo-konferen-
ca z naslovom »Emerging new ge-
oparks in Europe – Sharing kno-
wledge & good examples«, ki je 
bila prva tovrstna konferenca pri 
nas. Namenjena je bila predvsem 
predstavitvi dobre prakse in izme-
njavi izkušenj na področju evrop-
skih geoparkov. Geo-konference 
so se udeležili tudi člani Naravo-
varstvene zveze Smrekovec in s 
tem izkoristili priložnost za izobra-
ževanje in pridobivanje novih idej.

V konferenčnem delu so prime-
re dobre prakse predstavili strokov-
njaki iz geoparkov po Evropi. Pred-
stavili so geopark Magma iz Norve-
ške, geopark Aruca iz Portugalske, 
geopark Karnijske Alpe iz Avstri-
je, projekt ustanavljanja Emilia Ro-

magna Apenine geoparka v Italiji. 
Predstavljena sta bila tudi geopark 
Karavanke, ki je nastal s čezmej-
nim sodelovanjem z Avstrijo, geo-
park Idrija in projekt ustanavljanja 
geoparka Kras-Carso, ki prav ta-
ko nastaja s čezmejnim sodelova-
njem, in sicer z Italijo. 

Nastajanje novih geoparkov po-

teka pod budnim očesom strokov-
njakov s področja geologije, var-
stva narave in pod okriljem UNE-
SCA, namenjeni pa so ohranja-
nju, trajnostnemu razvoju in pre-
poznavnosti izjemne geološke de-
diščine določenega območja s po-
močjo geoturizma.

V praktičnem delu geo-konferen-
ce so si udeleženci ogledali nekaj 
znamenitosti iz geoparka Karavan-
ke na obeh straneh meje. Obiskali 
so Podzemlje Pece, Krajinski park 
Topla, rudarsko vas Leše, razsta-
vo Mati fabrika na Ravnah na Ko-
roškem, na avstrijski strani pa so si 
ogledali Obirske jame in mineralni 
vrelec v Železni Kapli. 

Tudi Smrekovško pogorje je za-
radi svoje geološke posebnosti 
vključeno v geopark Karavanke. 

Pri nastajanju tega geoparka je po-
sredno sodelovala tudi Naravovar-
stvena zveza Smrekovec. V okvi-
ru geoparka je v neposredni bliži-
ni Doma na Smrekovcu postavlje-
na tudi info točka, katere uradno 
odprtje je predvideno v pomladan-
skem času.

Janja Kotnik
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Piše: Aleksander Videčnik

Naši posebneži (4)

PRIPOVEDI O PAVLU IN URŠKI

V Ameriki igrali o Pavlu
Naši izseljenci so napisali igro o Pavlu in Ur-

ški. Za to je poskrbel Mihael Kramer, ki je odra-
ščal kot nezakonski sin dekle na kmetiji Jeraje-
vih na Pobrežjah. Bil je avstrijski vojak, ki se je 
po vojni izselil v Ameriko. Na kmetiji so ga ime-
li zelo radi, ker je bil izredno zvedav in ukaželjen. 
Vemo, da je napisal pesem o potovanju avstrij-
skega 2. bataljona 87. pehotnega polka v Celju. 
Ta je ohranjena pri Jerajevih in pokojni Alojz Je-
raj mi je dal priliko, da sem pesem tudi kopiral. 
O Mihaelu bomo objavili še kaj več. Kot rečeno, 
vprašali so Pavla, če dovoli, da igrajo o njem, 
on pa je rekel: »Če me ne boste žaljivo prikazo-
vali …«

Pavel rešuje potovca
Bilo je pri Goličniku nad Dolom. Tam sta se 

zadrževala Pavel in Urška, ko je prišel k hiši ne-
znan potovec. Domači so vse skupaj povabi-
li na večerjo. Potovec je tako naglo in veliko je-
del, da mu je postalo slabo. Pavel je to opazil in 
ga hitro odpeljal na plano. Potem je pripovedo-
val, »da je iz njega šlo kar iz vseh lukenj«. Seve-
da, svojo pripoved je še oplemenitil s svojimi do-
mislicami, da so se ja ljudje smejali.

Ali je Pavel sploh bil cigan?
Žena pokojnega Pavlovega sina Jožeta, je 

pripovedovala, da sta se Urška in Pavle spozna-
la v Braslovčah. Ta trditev je v nasprotju z ljud-
skim glasom. Žena je trdila, da je vzdevek cigan 
dobil po Urški in potem, ker sta z Urško dolgo 
zahajala k Rojevim, ki pa so bili cigani.

Pavel in žrebec
Nekoč je Pavel imel kratek čas žrebca. Nižje 

Letuša je bilo, ko je žrebec zavohal kobilo in jo 
jadrno ucvrl za njo skozi veliko koruzo. Voz je 
nosilo kar po zraku, tako je dirjal. K sreči ni nihče 
od otrok, ki so bili na vozu, padel z njega. Vse se 
je umirilo, le koruza je bila hudo pomendrana.

Kmet lastnik, je hitro prišel gledat, kaj se do-
gaja v njegovi koruzi. Pavla je glasno karal, pa 
tudi grozil mu je zaradi škode, ki je nastala. Pa-
vel je v svoj zagovor mirno dejal: »Saj veš, da 
žrebcu nisem mogel dopovedati, da naj pusti 
kobilo pri miru.« Kmet se je ob tej duhovitosti po-
miril. 

Mleko z madežem
Pavel je rad pil mleko. Povsod je prosil zanj. 

Nekatere gospodinje pa mi niso ustregle. Ker je 
redno čikal, je imel polna usta žlindre. Ko je go-

spodinja morala v kuhinjo, je pljunil v mleko. Ta-
kega mleka z madežem gospodinja seveda ni 
mogla ponuditi družini. Potarnala je: »Le komu 
ga naj ponudim? Takega, kot je, ne bo nihče ma-
ral.« Pavel pa je ponižno dejal: »Gospodinja, ga 
bom pa jaz popil.« Pa je mleko le dobil.

Lajtra ga
Alojz Mavrič iz Gornjega Grada se dobro spo-

minja obeh ciganov. Dodatno je opisal Urško, ki 
da je imela na glavi ruto, nazaj zavezano. Čikala 
sta tako, da sta si včasih »špuk« podajala iz ust 
v usta. Ko sta nekega večera pri Strnadu obilno 
jedla, je Pavel moral hitro na stranišče, da ne bi 
bilo prepozno. Urška je med tem mirno naprej 
jedla in dejala: »Pavla lajtra.« To je pomenilo, da 
ima drisko.

Pavel in lajna
Imel je lajno na nekem čudnem stojalu. Obča-

sno jo je vrtel, da je padlo kaj denarcev. Nekoč 
jo je pustil pri Nabožetu. Bilo je ravno okoli pu-
sta, pa sta z Mavričem sklenila kreniti v sprevod 

kot Pavel in Urška. Baje sta bila zelo prepričljiva. 
Ko je Pavel izvedel za to, je bil silno užaljen, češ 
da sta si delala norce iz obeh ciganov. Čeprav je 
Pavel marsikaj razumel, pa je bil občutljiv na to, 
da bi bil videti neumen. No, to res ni bil. Mavrič je 
trdil, da tudi v pustnem sprevodu ni bil nedostoj-
no predstavljen.

Le po ta večem …
Pavel in Urška sta se z otroci zadrževala na 

neki kmetiji pri Gornjem Gradu. Zaradi neče-
sa sta se na hitro odpravila. Otroci so stali oko-
li staršev, pa jih je Pavel pogledal in rekel Urški: 
»Le po ta večem jih vzemi s seboj!« Res so bili 
ljudje do njiju dobri in njune otroke za krajši čas 
marsikje sprejeli v varstvo.

Poroka mora biti
Ker Pavel in Urška še nista bila poročena, je 

Pavel prišel v braslovško župnišče in prosil žu-
pnika, da ju poroči. Župnik je opozarjal na to, da 
nimata stalnega prebivališča in tudi ne denarja, 
da bi skrbela za družino. Potolažil je Pavla in re-
kel: »Pavel pridi ob letu, morda bo tedaj za va-
ju lažje. Pavel pa je že prej prišel k župniku in ga 
vprašal, kako je s poroko. Spet je župnik prepri-
čeval bodočega ženina, da to pač ne gre, saj se 
nimata na kaj poročiti. Pavlu pa je bilo dovolj od-
lašanja in je rekel: »Če naju ne boste poročili, 
bom pač začel zakonsko življenje, pa naj bo ta-
ko ali drugače.«

Pavel v Mozirju
Tam, kjer je sedaj Klemenakova hiša (ob stru-

gi), so v tridesetih letih stale tri visoke jelše. Ka-
dar sta Pavel in Urška prišla v Mozirje, sta tam 
taborila. Pozimi sta se večkrat zatekla v Kočar-
jev marof (sedaj Matjaževa lončarija). Ko sta bi-
la pod tremi jelšami, sta imela cizo, k njej pa pri-
vezano kozo. Kocjančkovi so se ju takole spo-
minjali: Pavel je nosil klobuk s širokimi krajci, bil 

je kar visoke postave. Urška je bila drobna in je 
imela kričeč glas. Po trgu sta prosila za zabel in 
za moko. Ljudje so bili do obeh dokaj strpni in ra-
dodarni, saj sta veljala za poštena cigana.

Redoljubni Pavel
Čokanovi nad Mozirjem so se obeh ciganov 

prav tako dobro spominjali. Baje sta veliko po-
tovala brez otrok. Te sta pustila pri kateri kme-
tiji. Posebno pozimi je bilo tako. Kadar sta se 
oglasila pri Čokanovih, sta si iz otepa (snop 
slame za kritino) naredila ležišče. Odeje sta no-
sila s seboj. Spala sta vedno gola. Ko sta zju-
traj odhajala, je Pavle slamo lepo pospravil in 
jo povezal v otep. Medtem ko se je Pavel zjutraj 
pri vodnjaku redno umil, tega Urška ni storila. 
Opazili so še to, da si je Pavel redno urejal bra-
do z glavnikom. 

To fotografijo so naši izseljenci poslali Pavlu iz Amerike. Prizor je zelo zanimiv in je podoben 
resničnemu dogajanju. Sliko hrani A.V. v Mozirju.



Savinjske novice št. 50, 14. december 2012

Gospodarstvo, Oglasi

13

TRADICIONALNO SREČANJE POSLOVNIH PARTNERJEV HOTELA PLESNIK

Le z roko v roki do uspehov

Franci Podbrežnik, velik poznavalec Solčavskega 
in umetnik iskrivega duha, je požlahtnil 

srečanje. (Foto: Jože Miklavc)

Gostje v hotelu Plesnik so se odlično zabavali. (Foto: Jože Miklavc)

Na prvo decembrsko soboto so se v hotelu 
Plesnik v Logarski dolini zbrali številni poslovni 
partnerji in prijatelji z lastnico hotela Martino Ple-
snik in direktorico Marjano Cvetko ter sodelavci 
na vsakoletno prednovoletno srečanje. Direktori-
ca se je ob slovesnem nagovoru spomnila vseh, 
ki sodelujejo s kolektivom hotela, tako s svojimi 

kontakte (v sodelovanju s Kompasom ter fran-
coskimi turisti), na nekaterih segmentih so iz-
boljšali svojo ponudbo do gostov, organizira-
li so romantične poroke v naravi, različna stro-
kovna izobraževanja in družabna srečanja, 
Bridge klubu Plesnik so ponudili dobre pogo-
je delovanja za nove člane, opravili pa so tudi 

Sašo Hribar je goste zabaval s pronicljivo satiro, 
imitiranjem in petjem. (Foto: Jože Miklavc)

nekaj nujnih vzdrževalnih del na objektu hote-
la. Ponovno pa bodo prevzeli osrednjo organi-
zacijo za izvedbo božično-novoletnega Belega 
koncerta koncem decembra. 

V nadaljevanju večera so gostom ponudi-
li odlično večerjo, predvsem pa imenitno zaba-
vo z ansamblom Happy band in osrednjim go-
stom večera Sašem Hribarjem. Le-ta je v unika-
tnem nastopu s svojo pronicljivo satiro, kitaro in 
petjem ter talentom za imitacijo dodobra zapol-
nil pričakovanja gostov in za zaključek organizi-
ral plesni šov, v katerem so nastopili naključno 
izbrani gostje. Smeha, zabave in dobrega razpo-
loženja zares ni manjkalo.

Jože Miklavc

storitvami, izdelki, pijačo in živili, ter tistih, ki jim 
na različne načine zagotavljajo večji obisk in po-
slovne priložnosti. 

V prijetnem vzdušju, ob priložnostnem kultur-
no-umetniškem programu so se gostje spozna-
vali tudi med seboj, nemalo pa je bilo takšnih, ki 
so izkoristili obisk Logarske doline kot vikend pa-
ket in gostoljubje hotela. 

Po uverturi citrarja Karlija Gradišnika in pred-
stavitvi novih solčavskih zgodb iz starih časov, 
v filcane »cote« oblečenega moderatorja Fran-
cija Podbrežnika - Solčavskega, je Cvetkova 
ocenila poslovno leto hotela kot težko, vendar 
ob prizadevanjih in odrekanju kljub temu uspe-
šno. Kot je povedala, so sklenili nove poslovne 
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MIKLAVŽEVANJE PO ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Za pridnost igrica in darilo
Otroke je že obiskal prvi od treh dobrih mož, 

ki bodo do konca leta razveseljevali z darili. Mi-
klavž, ki goduje 6. decembra, je imel veliko de-
la. Da bi uspel priti do vseh pridnih otrok v na-
ši dolini, se je obdarovanja lotil kar na prvi de-
cembrski dan. 

Pričel je v Radmirju ob pomoči prostovoljne-
ga gasilskega društva. Tam so si otroci ogleda-
li igrico rečiških osmošolcev. Poučna zgodba je 
bila le dodatno darilo vsem, ki so želeli govoriti z 

dobrotnikom in od njega prejeti darilo. 
Še isti dan se je odpravil v Gornji Grad. Tu je 

otroke v kulturnem domu pričakala igrica dru-
žinskega gledališča Kolenc. Bratec in sestrica 
sta razmišljala o tem, kako moraš biti priden, da 
dobiš darilo od Miklavža. V spremstvu članov tu-
rističnega društva so se odpravili v gornjegraj-
sko katedralo, kjer jih je obdaril. 

Solčavani so ob deklici Zlatolaski, ki se je iz-
gubila ob nabiranju cvetja v gozdu, darila od Mi-

pri farni cerkvi. Kot vsa leta staršev ni finančno 
obremenjeval in je denar za darila poiskal pri 
sponzorjih. Otroke je Miklavž obiskal tudi v Lo-
kah. Obiskali in obdarili so jih člani ŠD Loke. Mi-
klavževega obiska so bili deležni tudi otroci v 
Ljubiji. Tudi tam so vse skupaj lepo organizirali 
domači športniki.

V Lučah in Podvolovljeku so ga dočakali v 
cerkvah. V Nazarjah in na Rečici ob Savinji, kjer 
so mu pri polnjenju vreče pomagali člani turi-

V zahvalo za darilo je Miklavž v Solčavi dobil 
poljub. (Foto: MŠ)

V Radmirju so otroci so z navdušenjem 
pozdravljali prvega decembrskega dobrotnika. 

(Foto: MŠ)

Miklavž s svojo druščino v Lokah pri Mozirju (Foto: BK)

V cerkvi svetega Lovrenca v Lučah so otroci Miklavžu zmolili svojo najljubšo molitev. (Foto: MŠ)

klavža prejeli naslednji dan. Tu so mu jih »poma-
gali zaviti« člani društva Panorama, Center Rin-
ka, občina in tamkajšnja župnija. 

Druge kraje v dolini je dobri mož obiskal na 
predvečer svojega goda. S pomočjo članov KD 
Jurij Mozirje je Miklavž v Mozirju otroke obiskal 

stičnih društev, so ga ob kulturnem programu 
osnovnošolcev pričakali na prostem – v Nazar-
jah pred gradom Vrbovec, na Rečici na trgu. 

Tudi letos so organizatorjem pomagali vreče 
napolniti različni donatorji in starši. 

Marija Šukalo, Benjamin Kanjir
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CENTER RINKA SOLČAVA

Priprave na praznike – izdelava adventnih venčkov

V sproščenem vzdušju so nastajale prave male mojstrovine. 
(Foto: Marija Lebar)

V organizaciji Centra za samo-
stojno učenje (CSU) Nazarje je v 
solčavski Rinki potekala delavni-
ca izdelovanja adventih venčkov in 
aranžmajev. Zanimanje je bilo ve-
liko, delavnice se je udeležilo oko-
li 25 žena in deklet, marsikatera pa 
je prišla v družbi svojih otrok, ki so 
se izdelavi z veseljem pridružili.

Delavnica sodi v okvir projekta 
Most do znanja, ki se odvija preko 
društva LAS Zgornje Savinjske do-
line. Uvodoma je zbrane nagovori-
la sodelavka CSU Mateja Moravec 
in predstavila projekt, nato pa be-
sedo predala voditeljici Nataši Kal-
čič, ki ima v aranžiranju že dolgo-
letne izkušnje. Ta je poskrbela za 
praznični priokus, saj je najprej 
prebrala prijazen sestavek o po-

menu božičnih praznikov in pripra-
vi nanje. Po njenem je namreč po-
membno, da v tem času naredimo 

več na medsebojnih odnosih in naj 
ne bo praznovanje božiča le v ma-
terialih stvareh.

Že pri sami pripravi potrebnih 
materialov, kot so različne vejice, 
storži in mah, lahko družina doži-
vi nepozabne trenutke in se posve-
ti lepoti majhnih stvari v naravi. Tu-
di izdelava venčka ali aranžmaja 
je lahko lepa priložnost za druže-
nje družinskih članov. Pomemben 
vidik pa je tudi možnost izražanja 
ustvarjalnih sposobnosti. 

Praznični okrasi, ki so jih nare-
dile Kalčičeva in ostale udeležen-
ke, so unikatni. Z njimi se kupljeni 
ali celo plastični izdelki ne more-
jo kosati. Doma izdelani imajo še 
to prednost, da so okolju in ljudem 
prijazni. Narejeni so iz naravnih 
materialov in povsem razgradljivi 
potem, ko jih ne potrebujemo več.

Marija Lebar

V Podvolovljeku je delil darila pred cerkvijo. (Foto: MŠ)

V Nazarjah so otroci Miklavža, ki jim je prinesel 
lepa darilca, kljub nizkim temperaturam 
pričakali z iskricam v očeh. (Foto: TG)

Na Rečici je dobrotnik delil darila in palice. 
(Foto: MŠ)

V Gornjem Gradu je otroke obiskal v katedrali. 
(Foto: MŠ)

Navdušenja nad darili tudi v Mozirju ni manjkalo. (Foto: BK)
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Častna članica Pavla Trogar in predsednik ŠD Mozirje Robert Klemenak 
(desno) sta s strani članov prejela zahvalo za uspešno delo v društvu. 

(Foto: Tatiana Golob)

Športno društvo Mozirje je 8. septembra praznovalo 130. rojstni 
dan, ki pa so ga člani društva obeležili tri mesece kasneje, v soboto, 
8. decembra. Druženje skozi gibanje, prostovoljno delo na društvenih 
objektih, vzgajanje društvenega podmladka in razvijanje novih špor-
tnih dejavnosti je zaznamovalo več kot stoletje dejavnosti ŠD Mozirje, 
sicer ustanovljenega kot Savinjski Sokol v letu 1882. 

Gre za eno najbolj in najdaljše 
obdobje aktivnih športnih društev v 
Sloveniji, kar so člani društva in ob-
čani Mozirja s ponosom proslavili 
na slavnosti prireditvi v kulturnem 
domu. Bogata zgodovina društva, 
skozi katero je zbrane popeljal Lu-
ka Paulič, je navdušila tudi tiste na 
slovesnosti, ki delovanje društva si-
cer poznajo že od prej. 

MOZIRJE DIHA S ŠPORTOM
Pester fotografski material, ki so 

ga prikazovali na platnu v ozad-
ju odra, je lepo dopolnil nagovor 
predsednika društva Roberta Kle-
menaka. Kot je povedal, Mozirja-
ni lahko s ponosom pokažejo svoj 
dom Partizan, ki so ga skozi dese-
tletja redno obnavljali, obiskoval-
ca lahko popeljejo po vzorno ure-

Na tradicionalni zaključni prire-
ditvi Zveze za šport invalidov Slo-
venije in Paraolimpijskega komite-
ja so v Kristalni palači v BTC Cityju 
podelili letošnja najprestižnejša 
priznanja za športne dosežke in-
validov. V olimpijskem letu sta se 
z najvišjim nazivom športnice in 
športnika leta okitila atletinja Ta-
tjana Majcen Ljubič in zgornjesa-
vinjski strelski as Franček Gorazd 

Tiršek iz Gornjega Grada. 
Komisija za izbiro naj športnika 

tokrat ni imela težkega dela, saj je 
Nani dominiral skozi vso sezono, 
piko na i pa je postavil s srebrno 
medaljo na paraolimpijskih igrah v 
Londonu. Iz rok ministra za izobra-
ževanje, znanost, kulturo in šport 
dr. Žige Turka je poleg skulpture 
Naj športnik invalid leta 2012 pre-
jel še zlati znak Paraolimpijskega 

komiteja za izredne športne dosež-
ke in posebno priznanje za osvoji-
tev absolutnega svetovnega rekor-
da z zračno puško.

Franček Gorazd Tiršek: »Na-
ziv športnik invalid leta mi veli-
ko pomeni, kajti v tem paraolim-
pijskem oziroma olimpijskem le-
tu je bilo res veliko priprav in vlo-
ženega dela v športne aktivnosti 
tako na treningih kot na tekmova-
njih. Športniki smo se optimalno 
pripravljali, trudili in tekmovali po 
svojih najboljših močeh in da mi 
je v tako močni konkurenci uspe-
lo osvojiti ta laskavi naziv, je to 

res velik uspeh. V tem letu se mi 
je zgodilo marsikaj. Najprej sem 
maja v Turčiji postavil absolutni 
svetovni rekord, najvišji rezultat 

vseh časov z zračno puško, po-
tem se mi je na prvi tekmi v Lon-
donu pokvarila puška, nakar sem 
z drugo puško osvojil paraolim-
pijsko medaljo, nato me je dole-
tela čast, da sem bil nosilec slo-
venske zastave na zaključni pri-
reditvi iger in sedaj še ta naziv 
naj športnik invalid Slovenije. To 
je res nekaj nepopisnega in sem 
zelo vesel in ponosen.«

Franjo Pukart

Nani Tiršek z zbirko najvišjih priznanj za športne dosežke v letu 2012 
(Foto: Franjo Pukart)

PROSLAVA OB VISOKEM JUBILEJU ŠPORTNEGA DRUŠTVA MOZIRJE

130 let gibalnih aktivnosti, udarniškega dela in 
druženja

PODELITEV PRIZNANJ ZA NAJBOLJŠE ŠPORTNIKE INVALIDE V LETU 2012

Slovenski športnik leta med invalidi je Nani Tiršek 



Savinjske novice št. 50, 14. december 2012 17

Šport, Organizacije

jenih igriščih in nenazadnje športni 
pečat kraju daje tudi športna dvo-
rana. 

Tako telovadnica v Partizanu kot 
športna dvorana sta skozi teden 
polno zasedeni, gibanje v različ-
nih športnih oblikah je po prepriča-
nju Klemenaka velik in pomemben 
del Mozirja in njegovih prebival-
cev. Društvo s krajem sodeluje tu-
di preko različnih delovnih akcij, z 
velikimi športnimi prireditvami, kot 
sta Mali maraton Mozirja, največji 
slovenski turnir v odbojki na mivki, 
vsakoletni finale Slovenian beach 
tour oaza Mozirje open, pa v Mozir-
je vsako leto privabijo številne obi-
skovalce iz vse Slovenije in tujine. 

Vse sekcije društva, torej sekci-

je za košarko, nogomet, odbojko, 
tekaška sekcija in sekcija članic, 
ki neprekinjeno deluje že od leta 
1977, danes uspešno delujejo. Vse 
so se na slovesnosti predstavile s 
svojim programom in dokazale, da 
so njihove aktivnosti bogate in pri-
vlačne za vse ljubitelje rekreacije. 

ZAHVALA ŽUPANA
S pohvalnimi besedami je zbra-

ne nagovoril tudi župan Ivan Suho-
veršnik, ki je poudaril velik pomen 
neprestane rasti in krepitve dru-
štva, ki je tako dolgo obdobje ugo-
dno vplivalo tako na telo kot duha 
Mozirjanov. Ob tej priložnosti se je 
zahvalil vsem, ki so mozirsko špor-
tno društvo vodili ali kako druga-

če pripomogli k uspešnemu delo-
vanju. 

Posebej se je sedanjemu pred-
sedniku Klemenaku za njegovo 
uspešno delo zahvalil predsednik 
nadzornega odbora društva Mati-
ja Blagojevič. Govornica na odru je 
bila tudi Pavla Trogar, častna člani-
ca društva in ena izmed najzaslu-
žnejših, da društvena dejavnost 
po drugi svetovni vojni ni zamrla. 
Na mladih svet stoji, so bile njene 
besede, s katerimi je opozorila, da 
bo le dobro vzgojen društveni pod-
mladek lahko skrbel za nadaljnji 
razvoj in obstoj društva. 

Športnikom ob bok so na slove-
snosti stopili tudi mozirski kulturni-
ki, ki so pripravili spremljevalni pro-

gam. Na odru so se z izbranimi 
venčki slovenskih pesmi predstavi-
li Mozirski koledniki in nato še mla-
di plesalci, ki v plesni skupini Mi-
gajmo z Mojco delujejo pod men-
torstvom Mojce Štancar.

Tatiana Golob

V prihodnji številki Savinjskih 
novic bomo objavili portret Pavle 
Trogar, prejemnice priznanja Med-
narodnega olimpijskega komite-
ja, Bloudkove nagrajenke, častne 
občanke občine Mozirje ob njeni 
90-letnici in 130-letnici mozirske-
ga športnega društva, katerega 
častna članica je.

Udeleženke urice šivanja so z veseljem prisluhnile izkušeni šivilji Vilmi 
Slapnik. (Foto: Katja Remic Novak)

Občina Nazarje in Ljudska uni-
verza Velenje sta na pobudo žu-
panje Majde Podkrižnik organizira-
li vrsto delavnic, imenovanih Zim-
ske urice. Delavnice so brezplač-
ne in so namenjene vsem, ki želi-
jo petke posvetiti druženju, ustvar-
janju in zabavi.

Prva urica je bila športno obar-
vana, občanke so se razmigale 
in spoznale novodobno rekreaci-
jo zumbo. Naslednje petkovo dru-
ženje so udeleženke preživele bolj 
mirno, in sicer so se učile šivati. 
Delavnico je vodila Vilma Slapnik: 
»Pokazala sem, kaj se da poceni se-
šiti iz blaga, odgovorila sem na mar-
sikatero vprašanje o tem, kako obla-
čila skrajšati, podaljšati ali iz njih na-
rediti nekaj novega.« Zimskih uric bo 
sedem in bodo zajemale veščine 

peke, ličenja, javnega nastopanja in 
zdravega življenja. 

Udeleženke urice šivanja so bi-
le navdušene nad izdelovanjem 
kapic, ki jih bodo posredovale Mi-
klavžu, da bo z njimi obdaril njiho-
ve najbližje. »Super je, da vidimo, 
kaj vse lahko pripravimo iz blaga 
za obdarovanje v prazničnem de-
cembru in dobimo še kakšno novo 
idejo. Vse, česar smo se naučile, 
nam bo prišlo še kako prav,« so bi-
le v en glas zadovoljne udeleženke. 

Najsi bo šivanje, peka piškotov, 
ličenje ali zumba, občanke so za-
dovoljne, da se lahko en popoldan 
v tednu sprostijo in posvetijo samo 
sebi, zato so delavnice z navduše-
njem sprejele in se že veselijo na-
slednje.

Katja Remic Novak

Predavateljica dr. Zdenka Zalokar Divjak je v predavanje vključila tudi 
obiskovalce. (Foto: Štefka Sem)

V okviru 9. tradicionalnih Mi-
klavževih dni, se je na prvi decem-
brski večer v Centru Rinka v Sol-
čavi odvijalo predavanje dr. Zden-
ke Zalokar Divjak Pomen druži-
ne in medsebojnih odnosov v da-
našnjem času. Dogodek so orga-
nizirali društvo Panorama, Center 
Rinka, občina in tamkajšnja župni-
ja. Uvodne in zahvalne besede je 
spregovoril direktor Centra Rinka 
Marko Slapnik.

Zalokar Divjakova je v pre-
davanju povzela razmišljanje o 
družini v današnjem času. Deja-
la je, da je družina osnovna ce-
lica vsakega posameznika. Be-
sede, da je družina v krizi, niso 
prave, v krizi smo posamezniki, 
je omenila. Velik poudarek je da-
la vlogi matere in očeta v družini 
ter vrednotam. Kot zelo pomem-

ben dejavnik zadovoljne družine 
je omenila pogovor, saj odnos 
umre, če se ljudje ne pogovarja-
jo. Hkrati pa je opozorila, da lah-
ko besede zelo bolijo in so izre-
čene za vedno. Le-te lahko odpu-
stimo, ne moremo pa jih pozabiti. 
Kot zaključno misel je dodala, da 
se moramo v krogu družine trudi-
ti obvladovati stres, saj le-ta pov-
zroča veliko bolezni.

Zalokar Divjakova je logotera-
pevtka, profesorica in predavate-
ljica. Je avtorica številnih knjig o 
medsebojnih odnosih, vzgoji in 
družini. Za sabo ima številna leta 
praktičnega dela, zlasti s področja 
psihologije osebnosti, medoseb-
nih odnosov, pomena komunikaci-
je, in to v izobraževalnem, svetoval-
nem in terapevtskem delu.

Štefka Sem

OD ZUMBE, ŠIVANJA DO PEKE

V Nazarjah so petki 
rezervirani za zimske urice

PREDAVANJE DR. ZDENKE ZALOKAR DIVJAK 

Družina ni v krizi, v krizi 
so posamezniki
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MOJCA DEBELAK, 
terapevtka celostne bioterapije, 
intuitivna svetovalka, analitik 
podzavesti

Podzavest – shramba cepiv za vse 
»novodobne« viruse

Brezposelnost in z njo poveza-
na slaba volja razsaja. Zdi se kot 
virus, za katerega zaenkrat še ni-
smo našli ustreznega »zdravila«. 
Po uradnih podatkih Statističnega 
urada RS stopnja brezposelnosti 
na območju Savinjske doline osta-
ja v zgornjem delu razpredelnice. 
Ni čudno, da blage simptome de-
presije občuti 27 odstotkov starej-
ših in da se delež takih veča vztraj-
no veča tudi med mladimi.

Dejstvo, da marsikateri Savinj-
čan najde rešitev v delu na severni 
strani državne meje, ne omeji širje-
nja ostalih »virusov«, kot so pesimi-
zem, apatičnost, depresija, razvre-

dnotenje medsebojnih odnosov …, 
katerih prenašalec so vsem zna-
ne, že kar dolgo trajajoče neugo-
dne gospodarske razmere. Pa je 
to pravi izgovor, da na tem mestu 
obupamo? Mar ni možno zdravila 
najti tudi doma? Morda pri sebi. V 
sebi. Med nami je kar nekaj takih, ki 
jim je to uspelo. 

To spoznanje me je kot ustanovi-
teljico Energijskega centra MojChi 
v Kranju navdalo z upanjem, da 

svoja prizadevanja fizično pribli-
žam Savinjski regiji. Od nedavne-
ga sem prisotna tudi v Celju. Motor 
mojega delovanja je delo z intuicijo 
in proučevanje podzavesti – pod-
zavestnih vzorcev in njihove trans-
formacije. In kaj imata skupnega 
podzavest in iskanje prej omenje-
nega »zdravila« v nas? Do obeh se 
je potrebno dokopati. Za to ni po-
trebna zgolj vztrajnost, temveč tu-
di dobršna mera želje po razisko-
vanju, ki nas do njiju pripelje. 

»ZDRAVILO« JE POZNAVANJE 
PODZAVESTI

Pravzaprav govorimo o enem 
in istem pojmu. Poznavanje pod-
zavesti za nas lahko predstavlja 
»zdravilo«. Toda ne takšno, ki pov-
zroči placebo, torej »namišljeni uči-
nek«. Takšno, ki deluje na dolgi rok 
s tem, da vzpostavi steber prave 
moči v nas. Naša podzavest, ki v 
nas predstavlja jedro, iz katerega 
izvirajo vse naše misli, reakcije, ob-
čutki, namreč ne bo kaj prida služi-
la obrambi našega organizma, do-
kler svojemu delovanju nismo spo-
sobni pogledati v oči in poiskati 
vzrokov za nastale posledice. 

Vse, kar se nam dogaja, ima 
izvor v nas samih. K tej ugotovi-
tvi najbrž ni potrebno navajati do-
datnih argumentov. Vprašanje, ki 
ostaja, je, če smo pripravljeni od-
govornost vzeti v svoje roke. 

PRVI KORAK: SPREMINJANJE 
MISELNOSTI

Prvi korak je spreminjanje naše 
miselnosti. Sliši se enostavno, pa 
je res? Čar naših možganov osta-
ja nekoliko skrivnosten, saj velja, 
da to, kar nosiš v sebi, to, kar si, tu-
di doživljaš v zunanjem svetu. Kdor 

začne analitično opazovati sebe, 
hitro spozna, da gre za nek notranji 
človekov red, ki stremi k očiščenju 
nepredelanega, neozaveščenega. 

PODZAVEST JE DEŽELA 
PRILOŽNOSTI

Vedno več ljudi skuša raziska-
ti svojo podzavest, najbolj uspešni 
posamezniki se z njo veliko ukvarja-
jo. Intuitivno vedo, da to ni zgolj na-
čin osvobajanja, temveč da iz člove-
ka pokliče najboljše, kar nosi v sebi. 
Pri podzavesti gre torej za naš no-
tranji svet, ki kliče po tem, da ga po-
gledamo. Šele svoboden človek na-
mreč v sebi najde neko moč, da ži-
vljenje pogleda s širšim razumeva-
njem. Tak človek dojame, da je tudi 
zanj nekje priložnost, da je posebno 
bitje, ki si zasluži najboljše. 

PESIMIZEM IN OBUP NE VODITA 
NIKAMOR

Človekova naloga je lasten 
dvom o sebi, ki se zrcali v zuna-
njem svetu (ko npr. izgubimo služ-
bo, ko nas drugi zasmehujejo), 
preobraziti skozi globlja stanja za-
vesti v globoko samospoštovanje, 
ki ne seva iz njegove glave, temveč 
iz vsake njegove celice. To je člove-
kova rast, je samozaupanje, ki ga v 
teh časih primanjkuje. Pesimizem 
in obup ne vodita nikamor, ničesar 
ne spremenita in ne najdeta reši-
tev. »Zapacan« človek, brez trohice 
energije, težko najde rešitev. Zato je 
bistveno, da se zave svoje celosti, 
lastnega bitja: uma, srca, duše. Naj 
nam bo že danes vprašanje, kaj si 
o vsem skupaj v resnici »misli« na-
ša podzavest, vzpodbuda, da zač-
nemo iskati notranje kvalitete in 
opuščati težka čustva ter prepriča-
nja, ki nas omejujejo.
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Zgornjesavinjska predstavnika na paraolimpijskih igrah v Londonu, 
srebrni Franček Gorazd Tiršek (levo) in Erik Rosenstein sta povedala tudi 

marsikatero zabavno zgodbo. (Foto: Štefka Sem)

Predzadnji petek v novembru 
sta za športni večer v Fašunovi hi-
ši na Ljubnem ob Savinji poskrbela 
člana paraolimpijske ekipe na leto-
šnjih igrah v Londonu srebrni stre-
lec Franček Gorazd Tiršek - Nani 
in kolesarski trener Erik Rosenste-
in. Rosenstein je pripravil slikovno 
predstavitev dogajanja v Londo-
nu, medtem je Tiršek dopolnjeval 
njegovo pripoved z dogodivščina-
mi in vtisi. 

Seveda sta največ časa nameni-
la dnevu, ko je Tiršek prejel srebr-
no medaljo v streljanju. Pripoved o 
prvi tekmi, ko je zaradi pokvarjene 
puške šlo vse narobe in hitri rešitvi, 
ko so mu sestavili zmagovalno pu-
ško iz dveh, je obiskovalce prevze-
la. Še posebej zaupanje vase, ki ga 
Tiršek kljub neuspehu na prvi tek-
mi ni izgubil. Dotaknila sta se ne-
pozabnega večera proslavljanja 

peljale do cilja, do tega, da je po-
stal eden najboljših strelcev z zrač-
no puško na svetu. 

»Po nesreči so mi dejali, da naj-
brž ne bom več hodil, uporaba ene 
roke je bila vprašljiva. Po devetih le-
tih sem se iz Londona vrnil na svo-
jih nogah, s svojimi rokami sem si 
pristreljal medaljo. To pove vse o 
meni, mojem trdem delu in vztraj-
nosti,« je dejal Tiršek, ki veliko časa 
posveča osveščanju o športu inva-
lidov, saj je z osvojeno medaljo do-
bil veliko priložnosti, da javnost se-
znanja z dosežki invalidnih špor-
tnikov.

Za prijetno obujanje spominov 
se je športnikoma zahvalila direk-
torica zavoda Savinja Cvetka Ma-
vrič, medtem ko ju je v uvodu poz-
dravila podžupanja občine Ljubno 
Anka Rakun.

Štefka Sem

osvojene medalje in zaključne pri-
reditve, ki je bila nepozaben šov za 
vse udeležence.

Rosenstein je spregovoril še o 
dosežkih svojega varovanca, ko-

lesarja Romana Pongraca. Pripo-
ved Tirška o njegovem življenju od 
dneva njegove nesreče dalje pa je 
prisotne zelo ganila. Neverjeten po-
gum, želja in vztrajnost so ga pri-

V času pred božičnimi prazniki, 
od 21. do 23. decembra, bo na Tr-
gu osamosvojitve v Mozirju potekal 
božični bazar. Sejemsko prireditev 
organizira Društvo prijateljev mla-
dine Mozirje, s svojimi raznolikimi 
izdelki pa se bodo poleg nekaterih 
društev in zavodov predstavile tu-
di nadarjene ustvarjalke iz Mozirja.

Poleg ustvarjalk, ki se želijo 
predstaviti z unikatnim nakitom, 
polstenimi izdelki in drugimi prisrč-
nimi darilci, bodo na bazarju so-
delovali še VDC SAŠA, zavod RUJ, 
društvo Lučka Mozirje ter Kulturno-
umetniška skupina (KUS) Potovke.

Sejemsko dogajanje bo vsak 

dan popestreno z dodatnim za-
bavnim programom. V petek bodo 
ljubitelji zgodbic prisluhnili božični 
pravljici, ki jo zanje pripravlja Osre-
dnja knjižnica Mozirje, v soboto si 
bodo lahko ogledali plesno pred-
stavo Migaj z Mojco, v nedeljo pa 
bodo za prijetno vzdušje poskrbela 
KUS Potovke. V času bazarja bodo 
potekale ustvarjalne delavnice za 
otroke, izdelovanje okraskov in kra-
sitev jelke. In kdo ne sme manjka-
ti na takšni božični prireditvi? Boži-
ček seveda! Ta bo otroke na bazar-
ju obiskal čisto vsak dan, mogoče 
s sabo pripelje celo svoje jelene ...

TG

V soboto, 24. novembra, so v 
Osnovni šoli Rečica ob Savinji po-
tekale druge ustvarjalne delavnice 
za učence od 6. do 9. razreda, ki so 
prepoznani kot nadarjeni na podla-
gi koncepta odkrivanja nadarjenih 
otrok v osnovni šoli, sprejetega pri 
Strokovnem svetu RS za splošno 

izobraževanje leta 1999. 
Delavnic se je udeležilo 87 učen-

cev osnovnih šol Zgornje Savinjske 
doline. Učenci so ustvarjali in se ve-
liko novega naučili v šestih delavni-
cah, in sicer v delavnici spretni pr-
sti, kjer so učenci izdelovali figu-
re iz modelirne mase, bolj znane 

kot fimo masa. Izdelali so obeske 
za ključe angry birds in spozna-
li osnove tehnik izdelovanja nakita. 

V delavnici kaligrafija so se 
učenci seznanili z lepopisjem, spo-
znali kaligrafsko pisavo gotico ter 
rokovali z različnimi pisali in tinta-
mi. Delavnica logika in lingvistika 
je bila namenjena razvijanju logič-
nega, matematičnega algoritmič-
nega in hkrati jezikoslovnega raz-
mišljanja. 

V dramski delavnici so učenci 
pripravili uprizoritev pravljice Sne-
guljčica, ki so jo posodobile štiri 
devetošolke OŠ Blaža Arniča Luče. 
S pomočjo mentoric in računalnika 
so učenci v delavnici tujega jezika 

ustvarjali animirane filme v angle-
ščini in nemščini. V delavnici mladi 
in folklora so učenci spoznali raz-
lične slovenske narodne noše, po-
slušali ljudsko glasbo in si ogledali 
različna glasbila. Ogledali so si ne-
kaj folklornih plesov in se v njih tu-
di preizkusili.

Ob koncu delavnic so učen-
ci zadovoljni odhajali na svoje do-
move z besedami, da je bilo pouč-
no in zabavno. Menili so, da je bi-
lo zelo zanimivo, ker delo v delavni-
cah ni bilo podobno šolskemu po-
uku in da je bilo »fajn«, ker so svo-
je izdelke oziroma dejavnost lahko 
predstavili. 

Helena Naglič

Delavnic se je udeležilo 87 učencev osnovnih šol Zgornje Savinjske doline.

CENTER ZA RAZVOJ PODEŽELJA

Sprehod po olimpijskem Londonu

DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE MOZIRJE

Po praznično vzdušje na 
božični bazar

OSNOVNA ŠOLA REČICA OB SAVINJI

Ustvarjalne delavnice za nadarjene učence 
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1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA – 12. KROG 

Druga domača zmaga »graščakov«

KMN Nazarje Glin : KMN Bronx Škofije 4:2 (3:2)
Strelci: 0:1 Zajc (6), 1:1 Metulj (8), 2:1 Goltnik (14), 3:1 Metulj (15), 

3:2 Zajc (16), 4:2 Banovšek (24).

Rezultati 12. kroga: Nazarje Glin : Bronx Škofije 4:2, Slovenske Gori-
ce : Vuko Ljubljana 3:3, Puntar : Dobovec Trgovine Jager 2:1, Predilni-
ca Litija : Oplast Kobarid 5:0.

Lestvica po 12. krogih: 1. Predilnica Litija 31, 2. Dobovec Trgovine 
Jager 24, 3. Puntar 24, 4. Oplast Kobarid 19, 5. Bronx Škofije 13, 6. Vu-
ko Ljubljana 11, 7. Nazarje Glin 10, 8. Slovenske Gorice 4.

Dva kroga pred koncem redne-
ga dela prvenstva v 1. slovenski 
futsal ligi so Nazarčani na doma-
čem parketu premagali primorsko 
ekipo Bronxov. Čeprav so slednji 
nastopili s precej pomlajeno eki-
po, so se morali domačini za kom-
plet točk kar lepo potruditi. Zelo po-
membno je, da se je v ekipo vrnil 
kapetan Metulj, saj je realizacija z 
njim veliko boljša, kar se je pokaza-
lo tudi na tej tekmi.

Po ostalih rezultatih tega kroga 
in razpredelnici sodeč se »grašča-
kom« dva kroga pred koncem re-
dnega dela prvenstva obeta sed-
mo mesto, kar pomeni, da so se 

rešili neposrednega izpada, čaka-
jo pa jih kvalifikacije. Nova pravila 
oziroma sistem končnice pravi, da 
se prvih šest ekip pomeri za prva-
ka (1-6, 2-5, 3-4), sedmouvrščena 
ekipa igra kvalifikacije za obstanek 
oziroma napredovanje v prvo ligo 
z drugouvrščeno ekipo druge lige, 
osmouvrščeni, se pravi zadnji, pa 
avtomatsko pade rang nižje. 

Seveda obstaja tudi možnost, 
da se bodo Pezičevi varovanci 
še borili za prvaka, vendar mora-
jo še vsaj eno tekmo zmagati; ali 
z Dobovcem v gosteh ali Puntar-
jem doma, ob tem pa se jim mora-
jo poklopiti še ostali rezultati, kar 

seveda ne bo lahko.
Sledi novoletni premor, krajši po-

čitek in po novem letu osredotoče-

nje na končnico, ki bo za »grašča-
ke« še kako težka in naporna.

Franjo Pukart

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Zmaga nad 
drugouvrščeno ekipo 

Po porazu v 10. krogu vzhodnega 
dela 3. DOL za ženske v Črni na Ko-
roškem pred dobrim tednom dni, sta 
se v 11. krogu že med tednom pome-
rili ekipi KLS Ljubno in ekipa Celja. Na 
domačem parketu na Ljubnem ob 
Savinji je po prvem setu kazalo, da 
bo drugouvrščena ekipa Celja opra-
vičila vlogo favorita, saj so Celjanke v 
vseh elementih prekašale ekipo KLS. 

Gostiteljice so delale preveč na-
pak pri servisu in v napadu, tako da 
so gostujoče igralke z lahkoto in ru-
tinirano dobile prvi set. V preosta-
lih setih pa so domače igralke vse-
skozi kontrolirale rezultat, gostujo-
čim odbojkaricam niso pustile, da 
se razigrajo in se tako na koncu za-
služeno veselile zmage in treh no-

vih točk. Končni rezultat torej 3:1 
(14:25; 25:19; 25:23; 25:20) za OK 
KLS Ljubno. V naslednjem krogu bo 
ekipa KLS Ljubno gostovala v Lim-
bušu pri tamkajšnji tretjeuvrščeni 
ekipi prvenstvene lestvice. 

V soboto so prvič na parket sto-
pile tudi najmlajše igralke KLS Ljub-
no (letnik 2000 in mlajše) v ma-
li odbojki. V prvi tekmi so morale 
priznati premoč ekipe iz Mozirja, ki 
je zmagala z 2:1, v drugi tekmi pa 
premagale ekipo Mislinje z rezul-
tatom 2:0. Kadetinje pa so v nede-
ljo nastopile na turnirju v Mariboru, 
kjer so v prvi tekmi premagale eki-
po Lenarta z 2:0, z ekipo NKB Ma-
ribor pa izgubile z enakim izidom.

Franjo Atelšek

ZGORNJESAVINJSKA VETERANSKA LIGA V MALEM NOGOMETU

ŠD Solčava veterani jesenski 
prvak

Na igrišču Športnega društva 
Vrbovec v Nazarjah se je kon-
čal jesenski del veteranske lige 
2012/2013 v malem nogometu. 
Prvi del sezone je odlično odigra-
la ekipa ŠD Solčava veterani, ki še 
ne pozna poraza, zbrala je 16 točk. 
Sledita ji ekipi Males na drugem 
mestu z desetimi točkami in ekipa 

Kokarje-Dreta z devetimi točkami. 
Vodilni strelec lige Mujkanović Ne-
džad (18 zadetkov) prihaja iz eki-
pe Zidarji. Lestvica po jesenskem 
delu: 1. ŠD Solčava veterani (16), 
2. Males (10), 3. Kokarje-Dreta (9), 
4. Glin (9), 5. Polda’s (7), 6. Zidarji 
(7), 7. Zgornje Nazarje (3).

Edo Golob

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Zaključek odlične poletne 
sezone za ljubenske 

skakalce 

Najboljšim mladim ljubenskim skakalcem je čestital tudi predsednik 
Smučarske zveze Slovenije Primož Ulaga. 

(Fotodokumentacija SSK Ljubno BTC)

Končala se je poletna skakal-
na sezona za mlade skakalce. Za-
ključna prireditev s podelitvijo pri-
znanj in pokalov je bila zadnji pe-
tek v novembru v Novi Cerkvi v bli-
žini Vojnika. Med najboljše v poka-
lu Cockta sta bila tudi dva člana 
ljubenskega kluba. Na tretje mesto 
sta se uvrstila Tanja Fricelj pri dekli-
cah do 15 let in Jernej Presečnik v 
kategoriji dečkov do 11 let. 

Slednji je bil tudi zmagovalec re-
gijskega pokala Cockta, mesto za 
njim se je uvrstil Karlo Vodušek. Na 
drugo mesto med deklicami do 13 

let se je v regijskem pokalu uvrsti-
la Petja Brglez, Žak Mogel pa je pri-
stal na tretjem mestu med dečki do 
12 let. 

Podelitve so se udeležili tekmo-
valci in njihovi starši, trenerji in lju-
bitelji skakalnega športa. Da se v 
domačem klubu z mladimi zelo do-
bro dela, sta zaslužna trenerja Ja-
nez Debelak in Marjan Prelovšek in 
celotno vodstvo kluba. SSK Ljubno 
BTC ima letos kar 15 mladih ska-
kalcev, kar je v zadnjih letih svoje-
vrsten rekord.

Štefka Sem
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• POLICISTI NAŠLI TATIČA
Mozirje: 4. decembra med 13.30 in 16.00 uro je neznani storilec iz 

parkiranega vozila v Ljubiji z vozila ukradel registrski tablici. Policisti so 
naslednji dan ustavili voznika, ki je imel na vozilu nameščeni ukradeni 
registrski tablici, katere so zasegli, zoper voznika pa podali kazensko 
ovadbo na pristojno državno tožilstvo. 

• NEŠPORTNI PODVIG
Golte: Neznani storilec je 7. decembra okoli 13. ure v hotelu Golte 

ukradel novo športno torbo s športnimi copati in z dejanjem oškodo-
vancu povzročil materialno škodo v višini 300 evrov. O neznanem sto-
rilcu policisti še zbirajo obvestila. 

• NASILJE V DRUŽINI
Nazarje: 9. decembra so na Operativno-komunikacijskem centru 

PU Celje prejeli obvestilo občanke iz Nazarij, da njen sin doma razgra-
ja in ji grozi s ubojem. Policisti PP Mozirje so ob interveniranju ugotovili, 
da sta tako prijaviteljica kot njen sin pod vplivom alkohola. Sin je v pre-
teklosti že izvajal fizično in psihično nasilje nad mamo, zato bodo poli-
cisti zoper njega podali kazensko ovadbo na okrožno državno tožilstvo 
zaradi suma storitve kaznivega dejanja nasilja v družini. 

• POŽAR OB SKAKALNICI
Ljubno ob Savinji: 10. decembra okoli 22. ure je zagorel pomožni 

objekt ob skakalnici na Ljubnem ob Savinji. V objektu je bila oprema za 
umetno zasneževanje. Požar so pogasili gasilci PGD Ljubno, Radmirje 
in Okonina. Po prvih podatkih naj bi požar, v katerem je nastalo za naj-
manj 30.000 evrov škode, izbruhnil v okolici elektro omarice. 

• PRIDRŽALI VOZNIKA
V preteklem tednu smo zaradi vožnje pod vplivom alkohola pridrža-

li enega voznika. 

ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Poraz proti močni B ekipi 
Krima

V soboto je bil na sporedu 11. 
krog v 1. B državni rokometni ligi 
za ženske. V Nazarjah so gostova-
le tekmice iz B ekipe Rokometnega 
kluba Krim Mercator. Ljubljančan-
ke so popolnoma upravičile vlogo 
favoritinj in prepričljivo zmagale z 
rezultatom 23:39.

Že v začetku tekme je bilo videti, 
da Nazarčanke spoštujejo tekmice 
iz Ljubljane, saj so igrale premalo 
agresivno v obrambi. Na drugi stra-
ni so rokometašice Krima s tesnim 
pokrivanjem odrezale od igre naj-
boljšo strelko Nazarij Sandro Me-
lavc. Igra Nazarčank v napadu ni-
kakor ni stekla, veliko je bilo tudi iz-
gubljenih žog. Ljubljančanke so to 
izkoristile za hitre protinapade in 
lahke gole. Domače rokometašice 
so vzpostavile rezultatsko ravno-
težje pri petih golih zaostanka, ven-

dar so v izdihljajih polčasa dovoli-
le gostjam, da so ga dobile s 11:17.

V nadaljevanju se je nadaljeval 
prikaz sodobne rokometne igre go-
stij, ki so z agresivno obrambo in 
hitro igro v napadu višale razliko. 
S tem so priložnost za igro in nabi-
ranje izkušenj dobile mlajše igral-
ke članske ekipe Nazarij, saj ni bi-
lo dvoma o zmagovalkah.

Sobotno srečanje je bil dober 
trening za nazarske rokometašice, 
ki jutri ponovno igrajo pred doma-
čimi gledalci. Tokrat v goste priha-
jajo rokometašice ŽRK Brežice, ki 
so v prvem krogu prvenstva zada-
le prvi poraz Nazarčankam v leto-
šnjem prvenstvu. Tekmo so dobile 
v zadnjih minutah in zato bi bil mo-
rebiten uspeh gostiteljic pravo za-
doščenje za takratno razočaranje.

Roman Mežnar

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Prvi domači poraz in odstop trenerja

Gostujoči košarkarji so v obrambi 
igrali na robu prekrška. 
(Foto: Roman Mežnar)

Nazarje : Vrani Vransko 64:88 
(13:14, 16:28, 23:23, 12:23)

7. krog: Nazarje : Vrani Vransko 64:88, Komenda Hram Gorjan : Tinex 
Medvode 69:72, Krka mladi : Calcit Basketball 92:65, Bistrica : Posavje 
Krško 80:64, Primafoto : Konjice 82:86, Luxuris Celje : Janče Prit 86:76. 

Lestvica po 7. krogu:
1. Bistrica 14, 2. Luxuris Celje 14, 3. Krka mladi 14, 4. Posavje Krško 

11, 5. Vrani Vransko 11, 6. Janče Prit 10, 7. Primafoto 9, 8. Konjice 9, 9. 
Nazarje 9, 10. Tinex Medvode 9, 11. Calcit Basketball 9, 12. Komenda 
Hram Gorjan 6. 

Nazarski košarkarji so v sobo-
to odigrali 7. krog 3. SKL - vzhod 
pred domačimi gledalci. Na vrsti 
je bil obračun s sosedi z Vranske-
ga. Če je doslej veljalo, da Nazar-
čani izgubljajo v gosteh in zmagu-
jejo doma, tokrat ni bilo tako. Vra-
ni z Vranskega so prepričljivo zma-
gali, trener Nazarij Veljko Petrano-
vič pa je odstopil.

Domači košarkarji so se uspe-
šno kosali s Spodnjesavinjčani 
samo v prvi četrtini. V nadaljeva-
nju tekme so gostujoči košarkarji 
z agresivno igro na robu prekrška 
prisili domačine v številne napake. 
S hitrim prenosom žoge v napadal-

no polovico so pridno polnili koš in 
si do konca priigrali visoko zmago. 
Največ razburjenja na igrišču in na 
tribuni so povzročale sodniške od-
ločitve, ki pa niso vplivale na raz-
plet tekme. 

Tokrat ni bilo prave kemije v na-
zarski ekipi, kar je potrdil tudi trener 

Veljko Petranovič, ki je ocenil, da je 
bila zmaga gostov popolnoma za-
služena, saj so se njegovi košar-
karji dneve pred srečanjem ukvar-
jali z drugimi stvarni in niso bili 
skoncentrirani na tekmo. V isti sapi 
je oznanil, da je odstopil kot trener 
nazarske ekipe.

Po turbulentni domači tekmi v 8. 
krogu prvenstva Nazarčani gostu-
jejo v Krškem pri Posavju.

Roman Mežnar
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VDC in bivalna enota
Bliža se konec leta, ko delamo 

obračune za celo leto.
Odločila sem se, da napišem, 

kar me teži. Počakala sem, če bo 
kdo odgovoril na vsa ta pisanja o 
VDC Mozirje in o bivalni enoti. Ze-
lo me je prizadelo, ko sem brala, 
kaj vse se dogaja. Ne morem ver-
jeti, da je to vse res, kajti pred letom 
dni sem bila tudi jaz povabljena na 
predstavitev projekta, ki se je gradil 
za VDC SAŠA in bivalno enoto. Bil 
je tudi položen temeljni kamen za 
ta projekt. Pisalo se je tudi v SN št. 
47 25. 11. 2011. Kaj vse se je do-
gajalo potem, pa vedo samo odgo-
vorni za ta projekt. Društvo Sožitje 
Mozirje si je zelo prizadevalo, da bi 
bilo vse tako, kot bi moralo biti. Več 
kot desetletje so si prizadevali star-
ši, da bi kdo slišal njihov glas za 
pomoč. Kot, da ni zadosti že trplje-
nja v življenju, jim še nekateri doda-
tno napravijo. Res so lahko razoča-
rani, kako se poigravajo z njimi in 
njihovim otrokom. Žalostno je, da 
niso vedeli ničesar o selitvi VDC 
Mozirje v Velenje. Verjetno se niti 
ne zavedamo, kakšno breme no-
sijo starši ali skrbniki teh otrok. Ne 
gre mi misel iz glave, kakšne odgo-
vore daje nekdo, ki je na takšnem 
odgovornem položaju. Želim, da si 
ne zatiskamo oči pred dejstvom, 
da so starši teh otrok velikokrat ne-
močni in v hudi stiski, ko ne vedo 
kako naprej in kdo bo poskrbel za 
njihove otroke, ko bodo sami one-
mogli. Zato se sprašujem, kaj ima-
jo odgovorni namesto srca.

Sedaj bom napisala, kaj mi je 
povedala Micka Fužir, ko sem bila 
zadnjikrat na obisku pri njej. Naj-
prej se je zahvalila, kako sta po-
magala in prizadevala gospoda 
Darko Repenšek in Jakob Preseč-
nik. Lepo je napisal g. Franci Ko-
tnik v SN št. 40 5. 10. 2012. Kot 

Društvo Sožitje Mozirje, si je Mic-
ka veliko prizadevala, da bi VDC 
Mozirje dobilo bivalno enoto. Bi-
la je zelo močna, dejala mi je tudi, 
da se je zahvalila Bogu, da je bila 
tako dolgo zdrava in je lahko skr-
bela za svojo Janico in da ni pu-
stila bremena na svoje svojce. Na-
zadnje pa je rekla, da se boji, da 
ne bo prej bivalne enote v naši le-
pi dolini, dokler ne bo imel nek-
do od vodilnih prizadetega otro-
ka. Upam, da se ne bo to uresni-
čilo. Dajmo jim možnost, da bi se 
lahko na jesen življenja odpočili 
od skrbi, ki jih je življenje prineslo. 
Naj upanje nikoli ne umre, zato ti-
sto malo poskušajmo dodati vsi.

Koliko let bo se spet čakalo, da 
bo ta problem rešen pa sprašujem 
župane vseh občin? Kajti to, kar 
se je zgodilo je velika sramota. Na 
koncu pa vam staršem ali skrbni-
kom želim malo manj skrbi, veliko 
dobre volje in kmalu kakšno bolj-
šo rešitev. Moram pa tudi poveda-
ti članicam društva kmetic Zgor-
nje Savinjske doline, da tisti denar, 
ki smo ga zbrale z dobrodelnima 
koncertoma s sodelovanjem Ljud-
skih pevk Pušeljc za bivalno enoto, 
je na računu društva Sožitje Mozir-
je. Ob tej priliki bi se zahvalila tudi 
pevkam Pušeljc in čestitala ob 13. 
obletnici delovanja. Kajti izkazale 
so mi spoštovanje do mene. Želim 
jim veliko nastopov in koncertov tu-
di v tujini, da poneso lepo Sloven-
sko pesem. Enako bi se ob tej priliki 
rada zahvalila Občini Gornji Grad 
za podelitev zlati grb občine Gor-
nji Grad. Zahvala tudi predlagate-
lju Krajevna skupnost Bočna. Res 
kako malo je potrebno, da človeka 
osrečiš in pa, da je svet lepši.

Silva Mlinar
Bočna 28

Gornji Grad

Bodi zvezda, ne meči 
petard

Policisti ob bližajočih se božič-
no-novoletnih praznikih opozarjajo 
na pravilno in varno uporabo piro-
tehnike. Opozorila in nasveti zade-
vajo še posebej otroke, ki so glede 
uporabe pirotehnike najbolj rizična 
skupina. V tem času so že opravili 
preventivne razgovore z učenci pe-
tih in šestih razredov osnovnih šol. 
Predstavili so jim pravilno uporabo 
pirotehnike in jih seznanili s pogo-
ji za nakup. 

Pirotehnični izdelki so razvršče-
ni v štiri kategorije. V prvi so ognje-
metni izdelki, ki predstavljajo zelo 
majhno nevarnost, povzročajo za-

nemarljivo raven hrupa in so na-
menjeni uporabi v strnjenih nase-
ljih, vključno z ognjemetnimi izdel-
ki, ki so namenjeni uporabi v sta-
novanjskih zgradbah in drugih za-
prtih prostorih. V drugi kategoriji 
so ognjemetni izdelki, ki predsta-
vljajo majhno nevarnost in pov-
zročajo nizko raven hrupa ter so 
namenjeni uporabi na omejenih 
območjih na prostem. V tretjo ka-
tegorijo spadajo ognjemetni izdel-
ki, ki predstavljajo srednje veliko 
nevarnost in so namenjeni upora-
bi na prostem, na velikih odprtih 
območjih in katerih raven hrupa 
ni škodljiva za zdravje ljudi. V za-
dnjo kategorijo pa spadajo ognje-

metni izdelki, ki predstavljajo veli-
ko nevarnost in so namenjeni za 
uporabo le strokovno usposoblje-
nim osebam. 

Zakon določa tudi starostne 
omejitve za prodajo posameznih 
kategorij pirotehničnih izdelkov. Ta-
ko teh izdelkov prve kategorije ni 
dovoljeno prodajati mlajšim od šti-
rinajstih, izdelkov druge kategorije 
pa mlajšim od šestnajst let. 

Prodaja ognjemetnih izdelkov 
kategorije 1 je dovoljena od 19. do 
31. decembra, njihova uporaba pa 
je dovoljena od 26. decembra do 
2. januarja.

Prodaja, posest in uporaba 
ognjemetnih izdelkov kategorije 2 
in 3, katerih glavni učinek je pok 
(petarde) je prepovedana.

Kupci in uporabniki naj piro-
tehnične izdelke kategorije 1 in 2, 
če se jim nikakor ne morejo odre-
či, kupujejo le v trgovinah, ki ima-
jo za prodajo teh izdelkov dovo-
ljenje ministrstva za notranje za-
deve. 

Neprimerna uporaba pirotehnič-
nih izdelkov je problem vseh, zato 
policisti apelirajo na starše, skrb-
nike, učitelje in vzgojitelje, da opo-
zarjajo na nevarnosti in možne po-
sledice.

Benjamin Kanjir

ZAHVALA
Ob minulih poplavah se zahvaljujemo županu, gasilcem, sosedom, 

sorodnikom skratka vsem, ki ste nam priskočili na pomoč v kakršniko-
li obliki. Hvala še enkrat vsem.

Družina Zager iz Ljubnega

ZAHVALA
Iz srca se zahvaljujem dežurni službi iz Mozirja, šoferjema rešilca 

Davidu in Robiju ter zdravnici Podlesnikovi za hitro pomoč. 17. novem-
bra so mi s hitrim in profesionalnim ukrepanjem rešili življenje, za kar 
jim bom vedno zelo hvaležna.

Ana Naraločnik iz Primoža nad Ljubnim
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Dvajset let je že kar dolga doba.
In tudi to kar hitro mine.
Posebno če obujamo spomine
na mater, ki že dvajset let v grobu spi.

Tiho si živel
v mukah in trpljenju
zemeljskega življenja,
a zdaj odšel si
k bogu upanja
večnega veselja!

Roman ATELŠEK
1961 -2011

V SPOMIN

Elizabeti ZAJC
po domače Rajšterjevi mami iz Ljubije

Vsem, ki ob njenem grobu postojite, prižigate sveče, o njej lepo mi-
slite in govorite, se lepo zahvaljujemo.

Vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi moža, očeta in starega ata

Milana NOVAKA
16.9.1938 – 4.12.2012

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga v tako velikem številu po-
spremili na njegovi poslednji poti, nam nudili pomoč, izkazali pozor-
nost, darovali sveče, cvetje in svete maše ter se s pesmijo in lepimi be-
sedami poslovili od njega.

Žena Ana ter hčerki Milena in Bernarda z družino

Franček ATELŠEK
1965 – 1992

V SPOMIN
10. decembra 2012 je minilo eno leto, od kar smo se poslovili 

od sina Romana.
24. septembra 2012 pa je minilo 20 let, od kar nas je zapustil 

sin Franček.

Odšla sta mnogo prezgodaj k Bogu.
Kruta usoda je hotela,

nama oba sinova je vzela,
na stara leta sama sva ostala,
ko vaju najbolj bi potrebovala.

Žalujoča starša in vnukinja Barbara

Odgovor na članek Glasbeni utrinek na Rečici ob Savinji 
(Savinjske novice št. 49, 7.12.2012)

Spoštovani,
Pišem v svojem imenu in v ime-

nu sodelujočih na okrogli mizi 
Glasbeni utrinek na Rečici ob Sa-
vinji. Med branjem članka o okro-
gli mizi smo z ogorčenjem nale-
teli na očitno popolnoma napač-
no interpretacijo novinarke glede 
mnenj oz. stališč sogovornikov 
glede glasbenega izobraževanja. 
Nikakor se ne strinjamo s trditvijo, 
da je glasbeno izobraževanje ne-
pomembno, kaj šele nepotrebno. 
Nasprotno, sogovorniki smo ce-
lo podali izredno pozitivno mne-
nje glede glasbene izobrazbe. Si-
cer smo res ugotovili, da smo vsi 
udeleženci okrogle mize vstopili v 
svet glasbe v začetku kot samou-
ki, ampak to še ne pomeni, da za-
vračamo glasbenošolsko izobra-
ževanje, saj smo slej kot prej za-
čutili pomanjkanje glasbenega 
znanja in se naknadno vključili v 
glasbenošolske programe. Eden 
izmed njih sem tudi sam, saj sem 
v zadnjih letih vpisan v GŠ Nazar-
je, kjer aktivno izpopolnjujem svo-
je tako praktično, kot teoretično 
glasbeno znanje in sem vseka-

kor velik zagovornik takšnega pri-
stopa.

Glede tematike samega glasbe-
nega izobraževanja je bilo pravza-
prav na okrogli mizi bolj malo pove-
danega, še manj pa bi lahko iz tega 
potegnili kakršenkoli zaključek, saj 
končno za to niti nismo dovolj kom-
petentni. Sicer so nekateri ugotovlja-
li, da je sodobna tehnologija res pri-
nesla veliko alternativnih oblik uče-
nja posameznih inštrumentov, am-
pak smo se hkrati strinjali, da to le 
na amaterski ravni samoučenja. Ni-
kakor pa to ne more predstavljati ni-
kakršne ekvivalence ustaljenim izo-
braževalnim programom.

Poleg vsega bi rad opozoril tudi 
na napačno poimenovanje enega 
od sogovornikov, in sicer Boštjana 
Podlesnika, ki je bil preimenovan 
v Tomaža Podlesnika. To je lahko 
precej konfuzno, še posebej v zgor-
njesavinjskem področju, ki premo-
re kar nekaj Podlesnikov, med nji-
mi tudi priznanega akademskega 
glasbenika Tomaža Podlesnika.

Marko Atelšek
Poljane 44

Rečica ob Savinji
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Za razvedrilo

KRVAVA OBLETNICA
Petra Marovt, ama-

terska igralka (levo): 
»A veš, kaj je Jože nare-
dil, ko je prišel s flosa? 
Zaklal je prašiča. Je re-
kel, da zato, ker imava 
obletnico.«

Tatjana Bezovšek, 
amaterska igralka: »In 
kaj je zdaj prašič kriv?«

JE POLETELA KOT 
ČEBELA

Na eni prednovoletni za-
bavi, ko je podpredsednik 
državnega zbora Jakob 
Presečnik »po naključju« 
srečal ženko Nevenko, sta 
se oba prešerno nasmeja-
la, ko jo je menda Jakob po-
vabil na plesišče. »Ja, če pa 
ne greš, se lahko zgodi, da 
te ne bom povabil spet na-
slednjih deset let,« se je ču-
dil Jakob. A, še dobro se ni 
okoli obrnil, že je bilo plesi-
šče vse polno razpoložene 
»Nene«. Z zalim mladcem je 
poletela kot čebela.

DVA Z EVROPSKE SCENE
Martina Plesnik, lastnica hotela Plesnik, je na srečanju poslov-

nih partnerjev v Logarski dolini prisluhnila Rudiju Gabrovcu, visoke-
mu predstavniku Republike Slovenije za sukcesijo po razpadli Ju-
gi iz Nazarij. Ta je izkoristil priložnost in svetoval: »V tem času je res 
najboljše, da je človek sicer doma iz Slovenije, a da ga ni nikoli do-
ma, da ima račune na Cipru, stanovanje v Avstriji, Bruslju ali Švici, 
za vikend pa pride malo okoli. Sploh sem. V Logarski dolini je pa 
res lepo.«

(Foto: ŠS)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 51. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIŽNICA MOZIRJE - DRUŽINSKA KNJIGA MESECA

Moni Pfaff-Kern: 
Najlepši čas - 
ustvarjanje, 

okraševanje, uživanje
Knjiga, namenjena vsej druži-

ni, prinaša obilo zamisli za v bo-
žičnem duhu okrašen dom. Knji-
ga ponuja možnosti okrasitve 
doma na številne načine in sko-
zi številne barvne sloge. Z nje-
no pomočjo bodo darila res pra-
znično zavita, okraski za smre-
kico bodo originalni, v hiši pa bo 
dišalo po božičnih dobrotah. 
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Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TO
◊	VODENJE	RAČUNOVODSTVA	
in davčno svetovanje po konkurenčnih cenah, gsm 031/303-930.

TR Aktiva, Anica Rajter s.p., Novo naselje 35, 3342 Gornji Grad.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – klip-
snov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene smučar-
ske opreme. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala de-
la s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Br-
lec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	IN	
A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in KA-
NAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	KOLESARSKI	CENTER	BELI	ZAJEC	MOZIRJE	
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05 925 11 
46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 

Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.

◊	STEKLARSTVO	M	Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, varno-
stna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), predelava 
starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna ogledala 
(za trgovine, lokale),prodaja masivnih vhodnih vrat... gsm 051/396-
269, faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izdelava dvorišč, 
meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja čistilnih naprav, izkopi za 
ceste, novogradnje, vodovode, izdelava kamnitih škarp, mletje ruše-
vin ali kamenja v nasipni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vo-
zil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; gsm 
041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

 Petek,
14. december

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Najlepše božične jaslice na svetu
ob 17.00. Mozirsko strelišče
Strelska liga z zračno puško (ekipe in posamezniki)
ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Zimske svetovalne urice: Naučimo se otvoritveni valček
ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Tradicionalni novoletni koncert

Sobota,
15. december

ob 9.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Turnir v mali odbojki (KLS Ljubno, Mozirje, Prevalje, Mežica)
ob 10.00. Zadružni dom Solčava
Miklavževa delavnica
ob 17.00. Logarska dolina
Zimski pohod z baklami po Logarski dolini
ob 20.00. Športna dvorana Nazarje
Futsal tekma - KMN Nazarje Glin : Veplas Velenje

Nedelja, 
16. december

ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Večer v pesmi in besedi

Ponedeljek, 
17. december

ob 14.00. Center Rinka Solčava
Brezplačne urice računalništva
ob 17.00. Galerija Mozirje
Sekcije Društva upokojencev Mozirje se predstavijo

Torek,
18. december

ob 10.00. Galerija Mozirje
Predstavitev zelišč in degustacija čajev
ob 16.00. Galerija Mozirje
Okrogla miza: Sprememba pokojninske zakonodaje
ob 17.00. Knjižnica Solčava
Ura pravljic: Kužkov prvi božič
ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Božični nagajivčki

Sreda,
19. december

ob 10.00. Galerija Mozirje
Likovna delavnica in delavnica vezenja
od 12.00 do 16.00. Center za samostojno učenje Nazarje
Računalniški program Picassa (obdelava fotografij in filmov)
ob 16.00. Galerija Mozirje
Pogovor z igralkama Ivanko Mežan in Štefko Drolc
ob 16.30. Knjižnica Rečica
Ura pravljic: Kužkov prvi božič
ob 17.00. Knjižnica Ljubno ob Savinji
Ura pravljic: Nenavadno darilo
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Božičkov zaljubljeni palček

Četrtek, 
20. december

ob 9.00. Pred pošto v Mozirju
Začetek pohoda po okolici Mozirja
ob 16.30. Športna dvorana Mozirje
Dobrodelna prireditev Od dobrih besed do dobrih dejanj

Napovednik dogodkov

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bika sivo rjave pasme, starega 10 
dni, mesni tip; gsm 041/716-210.
Prodam bikca čb, starega teden dni; gsm 
041/230-067.
Prodam 2 telici pasme ls/rh in rh/ls/rh, breji 
7 mesecev; gsm 051/353-369
Prodam telico simentalko, staro 20 me-

secev, za zakol ali nadaljnjo rejo; gsm 
031/845-875.
Prodam teličko, lisasto, staro 3 mesece, ter 
suha metrska drva; gsm 070/744-487.
Prodam prašiče, 25 – 250 kg, in starejše svi-
nje, možna dostava; gsm 031/223-484.
Prodam zajce za zakol ali nadaljnjo rejo; 
gsm 041/354-568.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave in telice za zakol; gsm 
031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Prodam bukova drva v paleti; gsm 040/551-
211.
Prodam sončnice za ptice; gsm 031/509-
251.
Ugodno prodam strešno opeko vinkovci; 
gsm 041/818-350.
Podarim dobro ohranjeno kotno sedežno 
garnituro 270x 230 cm; gsm 041/322-
106.
Prodam cepilec za drva na traktorski pogon 
»split«, 210 barov; gsm 041/783-615.

VOZILA  IN OPREMA – PRODAM
Prodam Volvo S40, l. 1998, prevoženih 

269.000 km, 1.8 bencinski motor, klima, 
gretje sedežev, barva črna metalik. Dobro 
ohranjen; gsm 031/523-023.
Dvoosno (750 kg) avtomobilsko prikoli-
co 4 x 1,8 x 2,0 m, s cerado, prodam; gsm 
041/783-630.

NEPREMIČNINE
Enosobno stanovanje v hiši v Mozirju odda-
mo mlademu paru ali družini; klic ali sms na 
tel. 040/419-882.
Dvosobno stanovanje v okolici Mozirja od-
dam; gsm 040/866-613.
Kupim kmetijsko površino do 3.000 m2 ob 
vodi v Mozirju; gsm 051/816-111.

OSEBNI STIKI  
Dinamičen mlajši moški rabi žensko, ki si že-
li ljubiti in biti ljubljena; gsm 041/510-457.
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Vsak izdelan adventni venček je bil edinstven. (Foto: Štefka Sem)

Adventni venčki na vratih in do-
mačih mizah kažejo, da se je pri-
čel adventni čas, čas priprave na 
praznovanje božiča. V Kulturnem 
društvu Lojze Savinšek v Novi Štifti 
so pripravili delavnico izdelovanja 
venčkov, katere se je udeležilo ve-
liko število domačink, ki so si lah-
ko izdelale venčke iz naravnih ma-
terialov.

S pomočjo domačinke, upokoje-
ne cvetličarke Minke Suhovršnik so 

iz zelenih vejic in maha ter z dodat-
ki storžev, lešnikov, orehov, bršlja-
na in drugih naravnih okraskov iz-
delovale eno vrsto venčkov. Drugi 
zanimiv način je prikazala Marta 
Tesovnik, ki je iz testa naučila ude-
leženke izdelati dolgotrajni venček 
z različnimi okraski, prav tako iz-
delanimi iz testa, ki so ga obarva-
le z začimbami ali tempera barva-
mi ter okrasile s svečkami.

Štefka Sem

Franci Obojnik je marelo na sliki pred dnevi našel pod snegom. (Foto: ŠS)

Franci Obojnik iz Radmirja je tik 
pred obilnim sneženjem pretekli to-
rek na sprehodu skozi gozd našel 
lepotico na fotografiji. Marela je bi-
la le del presenečenja pod dreve-
som, blizu so namreč rasle še lisič-
ke. Ker so bile le-te slabše kvalitete, 

je Obojnik s sabo vzel le marelo, za 
katero se še niso odločili, ali bo za 
kosilo ali večerjo. Glede na najdbo 
ne bo nič čudnega, če bodo zagri-
zeni gobarji pričeli hoditi v gozd tu-
di sedaj, seveda z lopato za sneg.

ŠS

NARAVA PRESENEČA

Tudi pozimi rastejo 
gobe

KULTURNO DRUŠTVO LOJZE SAVINŠEK NOVA ŠTIFTA

V adventni čas z doma 
izdelanimi venčki



Oglasi
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